
امام جمعه موقت مشهد:
مسئولان به اعتراضات مشروع گوش  و پاسخ دهند
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درام جذاب و بازی ها سنجیده

تا پای جان برای سربلندی 
کشورمان می جنگیم

امیرعبداللهیان: 
در پی قطعنامه آژانس، اقدام 

متقابل انجام خواهیم داد

یک منتقد سینما گفت: »پوست شیر« تلخ است و 
شاید بسیاری از سکانس هایش برای مخاطب گزنده 
و پس زننده باشد اما درام آن آنقدر جذاب و بازی ها 
آنقدر سنجیده هستند که بگوییم این سریال و قصه 
ارزش دیدن را دارد. فرهاد خالدی  در مورد سریال 
پوست شیر که این روزها از شبکه نمایش خانگی 
پخش می شود، بیان کرد: پوست شیر در مقایسه با 
سایر آثاری که این روزها از شبکه نمایش خانگی در 

حال پخش است کاری جدی تر و...

هافبک تیم ملی تیم ملی فوتبال ایران می گوید با 
اینکه بازیکنان تیم ملی در روند آماده سازی زمان 
خیلی کوتاهی کنار هم بودند، اکنون با یکدیگر 
ما هماهنگ هســتند. در نشست خبری که در 
دوحه، محل برگــزاری جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
برگزار شــد، اظهار کرد: خیلی خوشحالم که به 
عنوان بازیکن در این جام جهانی با تیم ملی ایران 

حضور دارم. تمام هدف ما این...

وزیر امور خارجه کشــورمان در نشست خبری 
مشترک با وزیر خارجه عمان گفت که ایران در 
پاسخ به قطعنامه غیرایرانی آژانس اقدام متقابل 
صورت خواهد داد. حسین امیرعبداللهیان وزیر 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران روز )شنبه( 
در تهران با »سید بدر البوسعیدی« وزیر خارجه 

عمان دیدار و گفت وگو کرد. وزرای ...

ابراز نارضایتی مردم از وجود کالای قاچاق تقلبی

آیا ستاد مبارزه با قاچاق 
از عملکردش راضی
 است؟
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نقش رضایت مردم در توسعه؛

رئیسی: اصلاح، به معنی عقب نشینی نیست 
سروش بامداد/ ســخنان امروز رییس 
جمهــوری در همایــش شــورای عالی 
اســتان ها و تأکید بر »رضایت« مردم و 
این که »اصلاح، به معنی عقب نشــینی 
نیســت« یک گام رو به جلو ست ولو در 
آغاز از »پیشــرفت« گفته باشــد که با 
توسعه متفاوت است چون در پیشرفت، 
رضایت مستتر نیســت و توسعه مفهوم 
رضایت را در بر دارد و اصول گرایی ایرانی 
به عمد یا به سهو چند سالی است که به 

جای توسعه از پیشرفت می گوید.
   عصرایران نوشــت: شاید به این خاطر 
که »توسعه« را مفهومی غربی می دانند 
و شــاید هم با الزامــات آن مخالف اند یا 
چون به معنی گشایش و گشودن است. 
توسعه سیاسی آن اســت که درها را به 
روی مشارکت همگان بگشایی و توسعه 
اقتصــادی با جلب ســرمایه گذار جلوه 
می کند و نیز دیگر جنبه ها ولی در توسعه 
هم بی رضایت، هدف حاصل نمی شــود 

چرا که باید متوازن باشد.
   در نگاه تحصصی ســه اصطلاح رشد، 
پیشرفت و توســعه مرادف هم نیستند 
و بیش از هر اقتصاددانی دکتر محســن 
رنانی تفاوت های این سه را بازگفته است 
یا این نویسنده از او آموخته است از این 

قرار:
  رشــد یا gtowth تکثیر وضع موجود 
است. مثل این که شــرکت خودروساز 
تولیدات ســالانه خــود را از 1۰۰ هزار 
دستگاه به ۲۰۰ هزار برساند اما با همان 

وضعیت و کیفیت و این رشد است.
  پیشــرفت یــا progress  نیز ارتقا یا 
تکثیــر وضع موجود اســت اما  کیفیت 
مــادی و فنــاوری بهتر. در مثــال بالا 
شرکت خودروساز اگر مدل های بالاتر و 
با کیفیــت و فناوری بهتر تولید و عرضه 
کند پیشرفت کرده است. در مثالی دیگر 
وقتی تولید فولاد در فلان واحد فولادی 
به جای روش کوره بلند با قوس الکتریکی 
صورت پذیرد. اما باز هیچ یک از این دو 

توسعه نیست. به بیان دیگر توسعه همان 
پیشرفت و رشد نیست هر چند مدعای 
رشــد و پیشــرفت هم نیاز به تأیید در 

نهادهای مستقل دارد.
  اما چرا توســعه همان پیشرفت و رشد 
نیست و فراتر از آن است؟ به این خاطر 

که توســعه یا development تحول 
کیفی در یک پدیده است به معنی تغییر 
در خُلق و خوی فــردی و همچنین در 
الگوهای رفتاری اجتماعی و حتی ماهیت 

پدیده ها.
   به بیان روشن تر در توسعه ابعاد کمّی 
پیشرفت و رشد در روح متجلی می شود 
و کیفیت تحــول مدنظر قرار می گیرد و 
در بعُــد فرهنگی و رفتاری به »رضایت« 

می انجامد.
تمــام داســتان در همین اســت. مهم، 
رضایت اســت و میزان رضایت. به تعبیر 
آقای ملکیــان همۀ ایــن مفاهیم برای 
انسان گوشــت و خون دار ابداع و تعریف 
شده اســت و گرنه کلماتی مثل رشد و 

پیشرفت و حتی خود توسعه انتزاعی اند 
و جدای انسان ها فاقد معنی و هویت اند.

   با این همه به جای بحث بر ســر این 
که بگوییم توســعه یا پیشــرفت همان 
رضایت را که گفته شده باید معیار قرار 
داد. تصور کنید یکی از بســتگان تان را 
به ســفری فرستاده اید و میزبان مدعی 
ارایه بهترین خدمات بوده اســت و در 
بازگشت از او می پرسید راضی بودید یا 

خوش گذشت یا نه؟ اگر او پاسخ منفی 
بدهد هر قدر هم مدیر تور تعداد ستاره 
های هتل و موارد دیگر را به رخ بکشــد 
تأثیری ندارد چون حس رضایت دست 
نداده و حداقل باید توضیح  داده شــود 
که به نسبت هزینه و در مقایسه مناسب 
بوده است وگرنه فهرست کردن خدماتی 
که اقتضای مبلغ دریافتی بوده رضایت 

آفرین نیست.
   مثــال تلــخ تر ایــن که بیمــار را به 
بیمارستان بسپاری و زیر عمل جراحی 
حال او رو به وخامت بنهد وپیا از دســت 
برود و بگویند بیمارســتان ما فلان است 
و بهمــان. حال آن که در نــگاه بیمار و 
همراهــان کیفیت حال خــودش مهم 
اســت و تمام خدمات و لبخند پرستار و 
کیفیت غذا و موارد دیگر برای آن است 
که حال او هنگام خروج بهتر شده باشد. 
معنی رضایت همین است و هر چند در 
مفهوم رشد و پیشرفت، مستتر نیست و 
در توســعه هست اما اگر از پیشرفت هم 
رضایت را مدنظر دارند باشــد، منتها به 

لوازم رضایت هم باید تن داد.

سخنان امروز رییس جمهوری در همایش شورای عالی 
استان ها و تأکید بر »رضایت« مردم و این که »اصلاح، به معنی 
عقب نشینی نیست« یک گام رو به جلو است ولو در آغاز از 

»پیشرفت« گفته باشد که با توسعه متفاوت است...

,,

نحوه فوت 3 نفر در ناآرامی های سمیرم اعلام شد
رییس کل دادگســتری اســتان اصفهان 
در بیــان برخــی جزییات جــان باختن 
ســه نفر از اهالی شهرســتان سمیرم در 
جریــان ناآرامی های اخیــر گفت : ۲ تن 
از جان باختــگان با گلوله هایی کشــته 
شــده اند که متعلق به ســلاح در اختیار 
حافظان امنیت نبوده است. روابط عمومی 

دادگستری کل استان اصفهان امروز شنبه 
به نقل از حجت الاسلام والمسلمین اسدالله 
جعفری افزود: شامگاه روز چهارشنبه ۲۵ 
آبان مــاه در جریــان ناآرامی های حادث 
شده در شــهر سمیرم متاســفانه ۳ نفر 
از اهالی این شــهر جان خود را از دســت 
دادند. وی اظهار داشــت: در پی گزارش 

این واقعه با دستور ویژه قضایی تحقیقات 
جامع درباره موضوع آغاز شد که گزارش 
های کارشناسی و معاینات اولیه حاکیست 
یک نفر از مقتولان بر اثر وارد آمدن جسم 
سخت و برنده به سر جان خود را از دست 
داده و علت فوت ۲ نفر دیگر اصابت گلوله 

بوده است.

فرمانده کل سابق سپاه:

حاکمیت بیش از این با اغتشاشگران مماشات نکند
 سردار عزیز جعفری گفت:در وقایع اخیر 
جمهوری اسلامی مظلوم واقع شده است، 
خاطرنشــان کرد: این مظلومیت اگرچه 
دردناک اســت ولی نشان  دهنده برحق 

بودن نظام جمهوری اسلامی است.
ایلنا نوشــت: ســردار عزیز جعفری در 
از شــانزدهمین همایش  دومیــن روز 
مدیران هیئت های محــوری و برگزیده 
کشور که در ســالن همایش های غدیر 
مجتمع یاوران مهدی مســجد مقدس 
جمکران برگزار شد، اظهار کرد: حوادث و 

اتفاقات اخیر بسیار غم انگیز هستند.
وی با اشــاره به اینکــه زمینه جدیدی 
برای شــهادت عاشــقان ایثار و شهادت 
فراهم شده است، مطرح کرد: حاکمیت 
نباید بیش از این با مماشات با این افراد 
برخورد کند و هرچه ســریع تر باید این 

بساط با برخورد قاطع جمع شود.
فرمانده سابق کل سپاه با بیان اینکه باید 
در این راستا نیز مطالبه گری مردمی شدت 
پیدا کند، عنوان کرد: جمهوری اسلامی 
قدرت بی نظیری دارد و این قدرت متکی 

به مردم مؤمن و انقلابی است.
وی با اشــاره به اینکــه در وقایع اخیر 

جمهوری اسلامی مظلوم واقع شده است، 
خاطرنشــان کرد: این مظلومیت اگرچه 
دردناک اســت ولی نشان  دهنده برحق 

بودن نظام جمهوری اسلامی است.
جعفری ادامه داد: امید و امیدآفرینی باید 
به عنوان محور فعالیت ها در دستور کار 
قرار بگیرد و بــه این موضوع توجه ویژه 

داشته باشیم.
وی با بیان اینکه در شــرایط فعلی دفاع 
از مظلومیــت انقلاب اســلامی اهمیت 
بسیاری دارد، تصریح کرد: در هیئت های 
عزاداری نیز باید بصیرت وجود داشــته 

باشد و حوادث اخیر تجزیه و تحلیل شود.
فرمانده سابق کل سپاه ادامه داد: بسیاری 
از اهداف انقلاب اســلامی ازجمله تمدن 

نوین اسلامی و ... هنوز مانده است.
وی با اشــاره به اینکه ضعف رســانه ای 
و فضــای مجــازی در اتفاقــات اخیر 
تاثیرگذاری بسیاری داشته است، یادآور 
شــد: نظام جمهوری اســلامی از زمان 
شکل گیری خود فتنه های عظیم تری را 

پشت سر گذاشته است.
جعفری با بیان نقش هیئت ها در تحقق 
مطالبات مقام معظم رهبری، ابراز کرد: 

مقام معظم رهبری از انقلابیون و مؤمنین 
برای یک قیام و اجتماع بزرگ با محوریت 
جوانان برای تحقق اهداف انقلاب مطالبه 

کرده اند.
وی با اشاره به اینکه این مطالبه رهبری 
از سال ۹۶ آغاز شــده است، بیان کرد: 
همچنین ایشان تاکید دارند ظرفیت های 

ایمانی مردم به عمل صالح تبدیل شود.
فرمانده ســابق کل ســپاه با بیان اینکه 
هیأت های انقلابی و ولایی یک رســالت 
سنگین تری بر عهده دارند، اظهار داشت: 
در هیئت هــا، جمع های میلیونی ایمانی 
شــکل می گیرد که بستر اصلی عمل به 

فرمایشات مقام معظم رهبری هستند.
وی با اشــاره به اینکه هیأت ها بهترین 
تشــکل عمل به خواســته های رهبری 
هســتند، مطرح کــرد: هیئت هــا باید 
به عنــوان گروه های کوچــک مردمی، 
مخاطبین خود را برای پیشــبرد اهداف 

انقلاب اسلامی آماده کنند.
جعفــری اضافه کرد: مــردم با هویت و 
ماهیت تشکل های مردمی غیرسازمانی 
نقش هــای اثرگذار و مهمــی در جامعه 

اسلامی دارند.

حیدری: برخی با موضع گیری های تند به 
ادامه اغتشاشات کمک می کنند

یک عضو کمیســیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس 
اسلامی گفت: عده ای  شورای 
بدون درک مناسب از شرایط 
موجود چه تعمدا و چه سهوا، 
به ادامه اغتشاشات کمک کرده 
و با موضع گیری  تند بی اساس 

به جای دعوت مردم به آرامش به اغتشاشگران کمک می کنند.
شهریار حیدری در گفت وگو با ایسنا در واکنش به برخی موضع گیری ها 
در شرایط فعلی اظهار کرد: در شرایطی که اوضاع کشور به سمت ناامنی 
می رود، هر حرفی می تواند به امنیت یا بی ثباتی کشور کمک کند؛ اینها 

موضوعاتی است تحت عنوان »زبان کارشناسی« مطرح می شود.
وی ادامه داد: عده ای اظهاراتشان کارشناسی و متناسب با شرایط کشور 
نیست؛ آنها با حرف هایشان به ادامه ماجرا کمک می کنند. برخی از آنها 
منافع شخصی خود را به منافع نظام، کشور، انقلاب و ملت ترجیح داده و 
حرف هایی می زنند که بیشتر برای خودشان مصرف داشته و سخنانشان 

از جنس تحریک احساسات و تهدید مردم است.
معترضان مخالف اصل نظام و رهبری نیستند

این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان این که »این اعتراضات پیامی 
به مسئولان دارد«، گفت: به عنوان یک کارشناس مسائل امنیتی معتقدم 
که اعتراض بســیاری از مردم به وضعیت موجــود از نظر بیکاری، تورم، 
اشتغال، رفتار مدیران است. آنها مخالف اصل نظام نیستند بلکه عملکرد 
ضعیف دولت های مختلف از گذشته تاکنون باعث اعتراض آنها شده است.

وی توضیح داد: وقتی به وضعیت مردم، معیشــت و اشــتغال و تورم و 
مشخصا شرایط جوانان توجه نمی شود، مردم هم اعتراضشان را در خیابان  

بیان می کنند.
حیدری با بیان این که باید اعتراضــات را به دقت مورد ارزیابی قرار داد، 
گفت: یکسری جریانات در قالب اعتراض، اغتشاش را دنبال می کنند لذا 
باید مردم و معترضان صف خود را از آنها جدا کنند چون اغتشاشــگران 
به زیرساخت ها و امنیت مردم و کشور لطمه می زنند که به صلاح مردم، 

نظام و کشور نیست.
اگر بلد نیســتند با معترضان حرف بزنید، سخنی نگویید؛  مگر 

مجبور به حرف زدنید؟
نماینده قصر شیرین و سرپل ذهاب در مجلس اضافه کرد: از طرفی دیگر  
اصلا برخی از موضع گیری های کارشناسی نیست؛ این موضع گیری ها نه 
تنها کمکی به وضعیت موجود نمی کند که به شرایط فعلی دامن می زند؛ 
این افراد یا بلد نیستند با معترضان حرف بزنند که خب حرف نزنند؛ مگر 
مجبورید که سخنی بگویند؛ یا اینکه فکر می کنند با تحریک احساسات 
مردم، به امنیت کشــور کمک می کنند که این طور نیست. حالت دیگر 
اینکه آن ها تعمدا مردم را تحریک کرده تا به بهانه دفاع از نظام و انقلاب، 

کمکی به وضعیت موجود کنند.
حیــدری در ادامه با یادآوری مصاحبه تلویزیونی اش با یک نماینده ادوار 
مجلس شورای اسلامی گفت: در این گفت وگوی تلویزیونی بنده از لزوم 
توجه به مردم و حفظ امنیت سخن گفتم اما ایشان همه را اراذل و اوباش 
خواند؛ این جنس حرف ها، دلسوزی برای نظام و انقلاب و کشور نیست و 

بیشتر در راستای منافع دشمن بیان می شود.
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اسلامی با تاکید مجددا براین که »باید صف معترضان را از اغتشاشگران 
جدا کرد«، گفت: در شــرایط فعلی بسیاری از مسئولان و مقامات تذکر 
داده و از ســر کارشناسی و دلسوزی به مردم توصیه  کرده که صف خود 
را از معانــدان جدا کنند که باید به آنها گوش داد؛  اســرائیل و آمریکا و 
جریانات اپوزیسیون بیکار ننشسته و به دنبال سوءاستفاده از این شرایط 
هستند. طبیعتا نیروهای امنیتی هم باید حافظ امنیت باشند چه اینکه 
در هر کشــوری، اگر امنیت به خطر بیفتد برای حفظ آن تمامی تلاش 

صورت می گیرد.
وی ادامه داد: در همین وضعیت،  عده ای بدون درک مناســب از شرایط 
موجود چه تعمدا و چه ســهوا به ادامه اغتشاشات کمک می کنند؛ آنها با 
موضع گیری های تند بی اساس به جای دعوت مردم به آرامش و جدا کردن 
صف معترضان از مخالفان نظام، به اغتشاشــگران کمک می کنند. وقتی 
مردم را تهدید می کنید آنها از ترس آسیب وارد شدن به خود، می خواهند 

شرایط ادامه پیدا کنند تا در سایه آن، آسیبی به آنها وارد نشود.
باید شرایط فعلی تلنگری برای مسئولان باشد

این نماینده مجلس شورای اسلامی در پایان بیان کرد: در شرایط فعلی 
از هر طرفی که تلفات داده می شــود، چه شهدا و چه کسانی که کشته 
می شوند، همه فرزندان این آب و خاک هستند و جای نگرانی وجود دارد. 
باز هم می گویم جریانی توسط اسرائیل بسیج شده تا به کشور آسیب زند. 
طبیعتا حق حاکمیت بر خورد با عوامل اسرائیل و آمریکا است که آشکارا 
اصل نظام را هدف قرار داده اند اما وضعیت معترضان متفاوت بوده که باید 

اعتراض آنها را شنید و آنها را تفکیک کرد.

دیدگاه روز

لی
داخ

ست 
سیا



3
یک شنبه 29 آبان 1401/   سال سوم  /   شماره 1353

Vol.3.No.1353/ November 20.2022

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

مدیر مسئول روزنامه آمریکایی واشنگتن پست:

»جو بایدن« به ولیعهد عربستان مجوز قتل داد
مدیر مسئول روزنامه آمریکایی واشنگتن 
پست با محکوم کردن اقدام »بایدن« در 
اعطای مصونیت قضایی به »بن سلمان« 
تصریح کرد که رییس جمهور کشورش 

به ولیعهد عربستان مجوز قتل داده است.
وبگاه نشریه هیل مرتبط با کنگره آمریکا 
در واکنش بــه تصمیم »جــو بایدن« 
رییس جمهور این کشــور در خصوص 
اعطــای مصونیت قضایــی »محمد بن 
سلمان« ولیعهد سعودی در دادخواست 
مربوط بــه قتل »جمال خاشــقجی« 
روزنامــه نگار منتقد عرب و نویســنده 
واشنگتن پســت از انتقاد شدید »فرد 
رایان« )Fred Ryan( مدیر مســئول 
این روزنامه آمریکایی خبر داد؛ مشــاور 
سیاسی و فردی که ســابقه فعالیت به 
عنوان رئیس ستاد کارکنان دولت ریگان 

را برعهده داشت.
مدیر مسئول روزنامه آمریکایی واشنگتن 
پست ضمن ابراز محکومیت تصمیم رییس 
جمهور آمریکا در ایــن باره تصریح کرد: 
»جو بایدن« در حفظ ارزش های آمریکا 
شکست خورد و به یکی از ناقضان فاحش 
حقوق بشــر در جهان برای قتل و کشتار 

چراغ سبز نشان داد.
»فرد رایان« در این خصوص اضافه کرد: 
در حالی که ســران قانونی دولت ها باید 
در برابر دعاوی بیهوده محافظت شــوند، 
تصمیم سعودی ها برای حفظ بن سلمان 
به عنوان ولیعهد و نخست وزیر عربستان، 
تلاشــی بدبینانه و حساب شــده برای 
دســتکاری در قانون و محافظت از او در 

برابر مسئولیتش بود.
وی در ادامــه افزود: بایدن در این تصمیم 
بــا این طرح همراهی و بــه اصول آزادی 

مطبوعات و برابری پشت کرد.
دولت آمریکا روز گذشته تصمیم گرفت که 
به »محمد بن سلمان« ولیعهد عربستان 
ســعودی در ارتباط با پرونده قتل جمال 
خاشــقجی روزنامه  نگار منتقد سعودی، 

مصونیت از پیگرد قانونی قائل شود.
خبرگــزاری آسوشــیتد پــرس در این 
خصوص گزارش داد که وزارت دادگستری 

آمریکا در یک نظر مشورتی حقوقی به این 
نتیجه رسید که محمد بن سلمان، ولیعهد 
عربستان سعودی در پرونده اتهامات قتل 

جمال خاشقجی مصونیت داشته باشد.
شکایت علیه ولیعهد ســعودی و هیأت 
همراه وی توســط خدیجه چنگیز نامزد 
خاشــقجی و ســازمان »دموکراسی در 
جهان عرب« در دادگاه فدرال در واشنگتن 

تنظیم شده بود.

»مایکل کیلوگ« وکیل محمد بن سلمان 
ولیعهد سعودی از دادگاه آمریکا خواسته 
بود بــه دلیل منصب جدیــد وی، از بن 
سلمان درباره پرونده ترور جمال خاشقجی 
رفع اتهام نمایــد. این وکیل در ابلاغی به 
دادگاه فدرال منطقه کلمبیا در واشنگتن 
مدعی شــد که تعیین محمد بن سلمان 
به عنوان رئیس شورای وزیران عربستان 

کوچک ترین شــکی باقی نمی گذارد که 
ولیعهد سعودی با توجه به این منصب از 

مصونیت برخوردار است.
قاضی این دادگاه تا نیمه شب پنجشنبه 
به دولــت آمریکا مهلت داده بود تا درباره 
ادعای وکیل ولیعهد ســعودی مبنی بر 
مصونیــت قانونی به دلیل موقعیت بالای 
وی اظهار نظر کنــد، در حالی که دولت 
آمریکا این فرصت را داشــت که به هیچ 

وجه نظر خــود را در این خصوص اعلام 
نکنــد. با وجــود اینکه گفته می  شــود 
درخواست وکیل بن سلمان الزام آور نبوده 
است، در نهایت تصمیم به اعطای مصونیت 

توسط قاضی صادر خواهد شد.
»خدیجه چنگیز« نامزد خاشقجی دقایقی 
پس از انتشار این خبر در توییتی نوشت: 
جمال امــروز دوباره درگذشــت. ما فکر 

می کردیم که شاید نور عدالت در آمریکا 
روشن شــود، اما دوباره پول اول شد. این 
دنیایی است که جمال آن را نمی شناخت 

و من نیز آن را نمی شناسم.
سخنگوی شورای امنیت ملی کاخ سفید 
نیز در واکنش به این مسئله گفت: این یک 
تصمیم قانونی است که توسط وزارت امور 
خارجه بر اساس اصول راسخ حقوق بین 
الملل عرفی گرفته شده است و به ماهیت 

این پرونده ربطی ندارد.
خاشقچی، روزنامه نگار عربستانی در اکتبر 
ســال ۲۰1۸ میلادی هنگام مراجعه به 
کنسولگری ســعودی در شهر استانبول، 
توسط نیروهای وابســته به رژیم ریاض 
کشته و بدن او تکه تکه شد؛ عملیاتی که 
در ابتدا نیروهای اطلاعاتی آمریکا معتقد 
بودند به دســتور محمد بن سلمان انجام 
شده است. محمد بن ســلمان نیز ابتدا 
تکذیب کرد که دستور قتل خاشقجی را 
صادر کرده، امــا بعداً اعتراف کرد که این 

جنایت تحت سرپرستی او رخ داده است.
شایان ذکر اســت که خاشقجی چندین 
بار از طریق روزنامه آمریکایی »واشنگتن 
پست« از سیاســت های ولیعهد سعودی 

انتقاد کرده بود.

 در حالی که سران قانونی دولت ها باید در برابر دعاوی بیهوده 
محافظت شوند، تصمیم سعودی ها برای حفظ بن سلمان به عنوان 
ولیعهد و نخست وزیر عربستان، تلاشی بدبینانه و حساب شده 
برای دستکاری در قانون و محافظت از او در برابر مسئولیتش بود

,,

درخواست جدید سخنگوی سازمان ملل از ایران
سخنگوی سازمان ملل با ابراز نگرانی درباره 
آنچه افزایش خشــوت علیه معترضان در 
ایران عنــوان کرد، خواســتار حل وفصل 
وضعیــت کنونــی در ایــران از طریــق 
گفت وگوهای مســالمت آمیز شد. فرحان 
حق ســخنگوی دبیرکل سازمان ملل روز 
جمعه در یک نشســت خبری ادعاهایی را 

درباره ناآرامی های جــاری در ایران مطرح 
و رفتــار نیروهای امنیتی با افراد حاضر در 
این ناآرامی ها را خشونت آمیز توصیف کرد. 
بنابر گزارش وب ســایت سازمان ملل، وی 
در ادعاهای خود ناآرامی های اخیر در ایران 
را اعتراضاتی مسالمت آمیز توصیف کرد. این 
مقام سازمان ملل در ادامه نسبت به آنچه 

افزایش خشــونت علیه معترضان در ایران 
و شمار زیاد بازداشــت ها عنوان کرد، ابراز 
نگرانی و این اقدامات را محکوم کرد. فرحان 
حق همچنین در اظهاراتی مداخله جویانه 
خود از مقامات ایران خواست تا به الزامات 
خود ذیل قوانین مرتبط با حقوق بشــر و 

به ویژه حقوق زنان پایبند باشد.

توسل اوکراین به نظریه »قوی سیاه«؛ حذف فیزیکی یا سیاسی پوتین!
معاون وزیر دفــاع اوکراین مدعی 
شد که وقوع اتفاقی »غیرمنتظره« 
در روســیه بــا محوریــت رئیس 
جمهور این کشور یا حلقه نزدیکان 
وی، می تواند باعث شود تا کی یف 
در پایان جنگ، شبه جزیره کریمه 

را پس بگیرد.
به نقــل از نیوزویــک، ولودیمیر 

هاوریلــوف، معاون وزیر دفاع اوکراین با اشــاره به 
نظریه »قوی سیاه« که به وقوع اتفاقی غیرمنتظره 
و برهم زننده محاســبات قبلی دلالت دارد، مدعی 
شد که ممکن است روسیه با چنین اتفاقی روبه رو 
و این اتفاق در نهایت به موفقیت اوکراین در کریمه 

منجر شود!
هاوریلوف در ســفر به انگلیس به منظور ارزیابی 
کمک این کشــور بــه نیروهای مســلح اوکراین، 
در پاسخ به این پرســش که آیا به نظر وی اینکه 
اوکراین بتواند تا ماه ژانویه، شبه جزیره کریمه که 
در سال ۲۰1۴ به روسیه الحاق شد را پس بگیرد، 
»واقع بینانه« است یا خیر، به نظریه »قوی سیاه« 

استناد کرد.
وی مدعی شــد: فکر می کنم روسیه در داخل این 
کشورش با یک »قوی سیاه« روبه رو می شود و این 

اتفاق می تواند بــه موفقیت ما در 
موضوع کریمه کمک کند.به عنوان 
مثال می توانیم تا پایان دســامبر، 
وارد کریمــه شــویم. اقدامی که 

امکان پذیر بوده و منتفی نیست.
بــه  واکنــش  در  هاوریلــوف 
اتفــاق  آن  از  پیش بینــی اش 
غیرمنتظره، ادعا کــرد: به عنوان 
مثال، )ولادیمیر( پوتین، به دلیلی، ناپدید شــود؛ 
حال یا سیاســی و یا فیزیکی! یا کســی از حلقه 
نزدیکان او؛ بالاخره اتفاقی رخ می دهد. یا اینکه آن 
اتفاق ممکن است تلفیقی از جامعه ای سرخورده از 

حیث شکست هایی که متحمل خواهد شد، باشد.
پس از عقب نشینی روسیه از شهر خرسون و ورود 
نیروهای اوکراین به این شهر، گمانه زنی هایی درباره 

کانون تمرکز بعدی کی یف مطرح شده است.
هاوریلوف همچنین مدعی شــد که کی یف تنها 
زمانی حاضر به مذاکره با روســیه خواهد شد که 
همه نیروهای این کشور از اوکراین از جمله کریمه 
خارج شده و همچنین هرگونه توقف جنگ را رد 
کرد و گفت: حق توقف نداریم و باید پیش برویم. 
احســاس می کنم تا پایان بهــار، این جنگ تمام 

خواهد شد.

جزئیات نشست وزرای خارجه ایران و عمان
امیرعبداللهیان: در پی قطعنامه آژانس، 

اقدام متقابل انجام خواهیم داد
وزیر امور خارجه کشورمان در نشست خبری مشترک با وزیر خارجه 
عمان گفت که ایران در پاســخ به قطعنامــه غیرایرانی آژانس اقدام 

متقابل صورت خواهد داد.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران روز 
)شنبه( در تهران با »سید بدر البوسعیدی« وزیر خارجه عمان دیدار 

و گفت وگو کرد.
وزرای خارجه پس از آن در نشست خبری مشترک حضور یافتند و 

به تشریح رایزنی های انجام شده پرداختند.
امیرعبداللهیان در ابتدا ضمن خیرمقدم به همتای عمانی گفت: روابط 

دو کشور مبتنی بر دوستی است.
وزیر خارجه کشورمان گفت: آخرین توافقات آقای رئیسی و سلطان 
عمان را در آخرین دیدار روســا مورد بررســی قرار دادیم. بســیار 
خرســندیم که توافقات و نیت و اراده رهبران دو کشــور به سرعت 
در ابعاد مختلف از جمله در نمودار همکاری های اقتصادی و تجاری 
رشدی فزاینده را نشان می دهد. از تلاش های سازنده عمان در کمک 
به رفع تحریم های ناعادلانه علیه ایران تشــکر می کنیم. تلاش های 

عمان برای رسیدن به گام های نهایی توافق را ارج می نهیم.
وی افزود: معتقدیم کشورهای منطقه توانایی حفظ صلح و امنیت در 
منطقه را دارند. حضور نیروهای خارجی نظامی در منطقه را تهدید 
صلح و ثبات منطقه می دانیم و باور داریم نیروهای خارجی نظامی 

امروز به یک تهدید در منطقــه خلیج فارس و دریای عمان تبدیل 
شــده اند. تهدیدی برای امنیت انــرژی در منطقه. هم اکنون تعداد 
زیادی از شناورهای بدون سرنشین متعلق به کشورهای خارجی در 

خلیج فارس و دریای عمان در حال تردد هستند.
امیرعبداللهیان گفت: در روزها و هفته های گذشته دشمنان ایران با 
سوء استفاده از احساسات پاک مردم تلاش کردند وضعیت و محیط 
داخلی ایران را تحت تاثیر قرار دهند و تا جایی پیش رفت که حملات 
تروریســتی در شیراز و ایذه باعث شهادت جمعی از هموطنان شد. 
ضمن تسلیت به خانواده ها این حوادث را محکوم و در راستای فشار 

حداکثری آمریکا و سه کشور اروپایی علیه مردم ایران می دانیم.
وی گفت: مردم یمن شــرایط اسفباری را پشت سر می گذارند توقف 
جنگ و آتش بس دو روی یک ســکه هســتند. آتش بس در یمن 
تمدید نشد و امیدواریم نســبت به استمرار آتش بس و رفع کامل 
محاصره انســانی صورت بگیرد. مقاومت مردم یمن در ســال های 

گذشته در مقابل اشغال خارجی ستودنی است.
وزیــر خارجه بیان کرد: آژانس اقدام غیرســازنده ای را انجام داد در 
حالی که دو هفته پیش هیأتی متشــکل از مقامات وزارت خارجه و 
ســازمان انرژی اتمی به وین سفر کردند درباره همکاری نیرومندتر 
ایران  وآژانس توافق کردند و دیدار سازنده ای با گروسی انجام دادند 
ولی در راستای تاثیرگذاری بر محیط داخلی و اعمال فشار حداکثری 
و در تدوام سیاست به شدت ریاکارانه این روزهای آمریکا قطعنامه ای 
را علیه ایران روی میز گذاشــته و بار دیگر از آژانس ســوء استفاده 

کردند. اقدام متقابل را انجام خواهیم داد.
وزیر خارجه عمان: هرگونه اعمال خشــونت بار و تروریســتی را رد 

می کنیم
»سید بدر البوســعیدی« وزیر خارجه عمان نیز در نشست خبری 
مشترک ضمن ابراز خرسندی از حضور در جمهوری اسلامی ایران 
گفت: چالش های بســیار و اختلافات زیادی وجــود دارد ولی ما در 
عمــان معتقدیم تنها راه برای حل این مشــکلات و چالش ها فقط 
گفت وگو و تفاهم است و اینکه به بحث و بررسی بگذاریم و راه های 

مسالمت آمیز را در پیش بگیریم.
وزیر خارجه عمان همچنین گفت: هرگونه اعمال خشونت بار و تروریستی 

را رد می کنیم و باید دلایل این اعمال خشونت را پیگیری کنیم.
وی افزود:  به تلاش های خود ادامه خواهیم داد برای تعامل مثبت به 

صورت صادقانه که مبتنی بر منشور ملل متحد باشد.
البوسعیدی همچنین از حسن مهمان نوازی امیرعبداللهیان تشکر 
کرد و گفت: امیدوارم در ســلطنت عمان در خدمت شــما باشیم و 

بحث های خود را پیگیری کنیم.

ویژه

جی
خار

ست 
سیا

پشت پرده تماس بلینکن با امیرعبداللهیان 
درباره آتش سوزی اوین

یک منبع مطلــع در وزارت امور خارجه، اظهارات مطرح شــده 
از ســوی یکی از نمایندگان مجلس به نقــل از وزیر امور خارجه 
در خصوص آتش ســوزی زندان اویــن را رد کرد و گفت: تماس 
مستقیم بلینکن با امیرعبداللهیان از اساس عاری از صحت است. 
اخیرا اظهاراتی از سوی نماینده کاشمر در خصوص آتش سوزی 
زندان اوین به نقل از وزیر امور خارجه کشورمان مطرح شده است 
که بر اساس پیگیری خبرگزاری ایسنا در ارتباط با صحت مطالب 
منتشر شده در این زمینه، یک منبع مطلع در وزارت امور خارجه 
در این رابطه گفت: »وزیر امور خارجه در یک جلسه بسته گفت 
که پیامی در شب آتش سوزی در اوین و در همین رابطه به نقل 
از وزیر خارجه آمریکا، توســط وزیر خارجه یک کشور منطقه به 

ایشان منتقل شد .«
وی ادامه داد: لذا تماس مستقیم بلینکن با امیرعبداللهیان از اساس 

عاری از صحت است.
بر اساس این گزارش، حجت الاسلام جواد نیک بین نماینده کاشمر 
چند روز پیش به نقل از امیر عبداللهیان در مورد شب آتش سوزی 
در زندان اوین در اظهاراتی گفته بود: » وزیر خارجه بیان کرد شبی 
که اوین آتش گرفت تازه وارد خانه شدم، هنوز کتم را درنیاورده 
بــودم که وزیر خارجه آمریکا زنگ زد و گفت ما چهار زندانی در 
اوین داریم که قرار است تبادل شود. اتفاقی برایشان پیش نیاید؛ 
من گفتم خبری نیست؛ وزیر خارجه آمریکا ۴۰ دقیقه قبل از اینکه 
ما اطلاع داشته باشیم، اطلاع داشت. اوین را خودشان با آدم های 

خودشان آتش زدند.«
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پشت پرده تورهای ۸ تا ۸۰ میلیون 
تومانی جام جهانی

رییس هیأت مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی ایران می گوید:  
تــور جام جهانی که با قیمت چهل یا پنجاه میلیون و حتی ۸۰ میلیون 
تومان و حتی کمتر از این مبالغ تبلیغ شــده است، وجود خارجی ندارد 

و این نرخ ها در حقیقت پیش پرداخت و یا قسط اولیه این تورها است.
به گزارش ایسنا، تنها دو روز تا آغاز بازی های جام جهانی ۲۰۲۲ در قطر 
باقی مانده است، اما بررسی ها حاکی از این است که استقبال از تورهای 
جام جهانی در مقایسه با جام های دیگر زیاد نبوده، قیمت بالای این تورها، 

یکی از عوامل استقبال پایین از جام جهانی ۲۰۲۲ اعلام شده است.
هرچنــد پیش بینی ها بر این بود که با کاهــش نرخ بلیت پرواز قطر که 
از ســوی ســازمان هواپیمایی ایران حدوا 1۳ میلیون تومان اعلام شده 
بود، هزینه تور و ســفر جام جهانی کاهش یابد، اما نتیجه پرس وجوها و 
بررســی ها نشان می دهد کاهش نرخ بلیت هواپیما هم تاثیر چندانی بر 
قیمت تمام شده تور جام جهانی در قطر نداشته است. این موضوع را حسام 
قربانعلی، سخنگوی سازمان هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران )هما( هم 
تایید کرده و در گفت وگویی که از او در ۲۶ آبان ماه منتشــر شده، آمده 
است: » 1۰ هزار صندلی برای پروازهای جام جهانی در نظر گرفته شده 
اســت که ارزان ترین قیمت بلیت یکطرفه از تهران ـ دوحه 1۰ میلیون 
تومان اســت، اما تا به امروز سیستم فروش بلیت نشان می دهد مردم از 

بلیت های قطر برای جام جهانی استقبال نکرده اند.«
حرمــت الله رفیعی ـ رییس هیأت مدیــره انجمن صنفی دفاتر خدمات 
مسافرت هوایی و جهانگردی ایران ـ هم که پیش تر از وجود تورهای ۵۰ 
تا ۵۰۰ میلیونی ســخن گفته بود، در عین حال که یادآوری می کند تور 
چهل یا پنجاه میلیونی و حتی ۸۵ میلیون تومانی برای جام جهانی وجود 
خارجی ندارد و این نرخ ها به عنوان هزینه پیش پرداخت محسوب شده 
است، درباره استقبال پایینی که از تورهای جام جهانی شده است، به ایسنا 
می گوید: قیمت بلیت پــرواز قطر را از ابتدا بالا تعیین کرده بودند، برای 
همین هم استقبال نمی شد، این که قیمت را پایین آوردند بیشتر تحت 
تأثیر جبر بود، چون پروازها خالی مانده بود. نرخ 1۳ میلیون تومان را هم 
که تعیین کردند در واقع قیمت واقعی پرواز این مسیر است، با توجه به بعُد 
مسافت و هزینه پرواز بین المللی، نرخ سفر هوایی به قطر باید از ابتدا هم 
در همین حدود تعیین می شد، چون قیمت بلیت پرواز تهران ـ پاریس که 
حدود شش ساعت فاصله است حدودا 1۳ میلیون تومان است، درحالی که 

تهران تا دوحه حدودا دو ساعت فاصله دارد.
پیش بینی او این بود که کاهش نرخ بلیت هواپیما با توجه به هزینه  بالای 
اقامت در قطر، در افت قیمت تورهای جام جهانی تاثیر چشمگیری نداشته 
باشد، در عین حال که این احتمال را می داد در دقیقه نود شاید قیمت ها 
با کاهش روبه رو شود، هرچند با نزدیکتر شدن زمان آغاز مسابقات جام 

جهانی این احتمال هم منتفی شده است.
رفیعی می گوید: هزینه تور جام جهانی محدود به بلیت پرواز نیســت، 
گران ترین بخش هزینه این ســفر به اقامت مربوط می شود، برای همین 
قیمت تورهای جام جهانی قطر بالا اســت. افت قیمت در تورهای جام 
جهانی را زمانی می توانســتیم شاهد باشیم که بلیت های فیفا در اختیار 

آژانس ها قرار می گرفت.
بیشتر آژانس هایی که تور جام جهانی می فروشند در واقع عرضه کننده 
پکیج میزبانی )Match Hospitality( هستند. قیمت بلیت مسابقات 
در این تورها بیشــتر از نرخی است که فیفا برای بلیت های قرعه کشی 
درنظر گرفته اســت. بیشتر این تورها با نرخ حدودا ۲۰۰  میلیون تومان 
عرضه شده اند که با وجود نزدیک شدن زمان بازی ها، نرخ آن ها فعلا تغییر 
چشمگیری نداشته است. اغلب آن ها با قیمت پایین تر تبلیغ شده اند، که یا 
به متقاضی گفته می شود برخی خدمات، از جمله بلیت بازی ها با نرخ پایه 
ارز محاسبه شده که بعدا مابه التفاوت آن دریافت می شود و یا هزینه تمام 

شده تور در چند قسط دریافت می شود.
بررسی های ایسنا از فروشندگان و مجریان تورهای جام جهانی نیز بیانگر 
آن است که قیمت های اعلام شده در حدود چهل، پنجاه و هشتاد میلیون 
تومان برای تورهای جام جهانی  واقعی نبوده و بیشــتر جنبه تبلیغاتی 
دارد. اپراتور آژانسی مسافرتی در تهران که تور جام جهانی را با قیمت ۸۹ 
میلیون تومان تبلیغ کرده است، می گوید: این مبلغ در مرحله نخست به 
عنوان پیش پرداخت دریافت می شود و بعد متقاضی می تواند باقی مانده 
هزینه تور را پس از محاسبه نرخ بلیت بازی ها در 1۰ قسط پرداخت کند.   
قیمت تورهای جام جهانی براساس نوع و کیفیت خدمات پرواز، پذیرایی 
و تعداد روزهای اقامت متفاوت است؛ خدمات اصلی این تورها شامل بلیت 
هواپیما، ترانســفر فرودگاهی و استادیوم، اقامت، بیمه مسافرتی و بلیت 
مسابقات و هایاکارت است. بلیت پرواز در این تورها قابل استرداد و کنسلی 
نیست. بلیت بازی ها نیز اغلب به شکلی ویژه و با عنوان »پکیج میزبانی« 

تهیه شده است.
یکی از تورهای جام جهانی که به مبلغ ۸۰ میلیون تومان تبلیغ شــده، 
در اصل 1۶۰ میلیون تومان قیمت دارد، پرواز این تور متعلق به شرکت 
هواپیمایی قطر بوده و اقامت مسافران قرار است در کابین های دو نفره و 

در کمپ هواداران فیفا باشد.

قیمت یک پکیج گروهی که مسافران آن در اتاق های چهارنفره هتل چهار 
ستاره بدون صبحانه اقامت دارند و از خدمات اشتراکی استفاده می کنند 
نیز برای هر نفر حدود 1۰۰ میلیون تومان تمام می شــود، همین تور با 
قیمت ۴۰ میلیون تومان تبلیغ شده است که فروشنده آن می گوید این 

جزئیات تسهیلات لوازم خانگی ویژه زوج های جوان اعلام شد
پــس از تخصیص وام ۵۰ میلیون تومانی 
خبرنــگاران بــا 1۸ درصد ســود و یک 
ضامن، اعلام شــده بود شــد که در گام 
بعدی قرار است این تسهیلات خرید لوازم 
خانگــی ایرانی به زوج هــای جوان تعلق 
گیرد؛ سخنگوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت ضمن اعلام خبر صدور کارت های 
اعتبــاری۳۰، ۵۰ و 1۰۰ میلیون تومانی 
برای خرید لــوازم خانگی ایرانی، به بیان 

جزئیات این تسهیلات پرداخت.  
به گزارش ایســنا، تابســتان امسال خبر 

اعطای تســهیلات ۵۰ میلیــون تومانی 
به خبرنگاران، بر اســاس تفاهم نامه سه 
جانبــه بیــن وزارت صمــت، بانک ها و 
تولیدکنندگان، اعلام شــد؛ پس از آن در 
گام بعدی مقرر شــده بود که این وام به 
زوج های جــوان برای خرید لوازم خانگی 

ایرانی در قالب جهیزیه اعطا شود.
حــال ایــن مهم قرار اســت کــه انجام 
شــود؛ در رابطه با جزئیــات این طرح و 
اعطای تســهیلات خرید لــوازم خانگی، 
امید قالیباف- ســخنگوی وزارت صمت 

در گفت وگو با  ایسنا، اظهار کرد: بر اساس 
توافق صورت گرفته مقرر شده تا سقف ۲۲ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات اعتباری برای 
خرید لوازم خانگــی ایرانی به متقاضیان 

اختصاص پیدا کند. این تسهیلات در قالب 
کارت های اعتباری با سه سقف ۳۰ میلیون 
تومان،۵۰ میلیون تومان و 1۰۰ میلیون 
تومان توسط پنج بانک صادر و در اختیار 

متقاضیان قرار خواهد گرفت.
ســخنگوی وزارت صمــت اعــلام کرد: 
متقاضیــان می تواننــد بــرای خرید به 
نمایشگاه ) نمایشگاه دائمی لوازم خانگی 
که برپاســت( یا مراکز عرضه محصولات 
ایرانی مراجعه و نســبت به خرید کالای 

مورد نیاز خود اقدام کنند. 

ابراز نارضایتی مردم از وجود کالای قاچاق تقلبی

آیا ستاد مبارزه با قاچاق از عملکردش راضی است؟
بر اساس پژوهش و نظرسنجی جدیدی 
که دانشگاه فردوسی مشهد با همکاری 
با وزارت صمت در تابستان 1۴۰1 انجام 
داده است، مردم نیز امید چندانی نسبت 
به برخورد با پدیده شوم قاچاق در کشور 

ندارند.
افتخــاری، عضو  آبان مــاه مجید  اوایل 
هیئت مدیره اتحادیــه تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان پوشــاک و نســاجی در 
گفت وگو با رســانه ها اعــلام کرد: »۹۹ 
درصد پوشاک خارجی در کشور از طریق 
قاچاق وارد کشور شده است«. این عضو 
اتحادیــه پیش از این نیز خبر از فعالیت 
گســترده بلاگرهای قاچاق پوشاک نیز 
خبر داده بود. وی گفته بود: »قاچاقچیان 
در فضای مجــازی صفحه دارند و تبلیغ 
می کنند و قیمــت و کالا ارائه می دهند. 
حتی انتقــال کالای قاچاق کانتینری را 
در صفحات خود به نمایش می گذارند و 
کم کم بلاگرهای قاچاق ایجاد می شوند.«

امید قالیباف، سخنگوی وزارت صمت نیز 
اخیراً ضمن بیان اینکه اندازه بازار پوشاک 
کشور ۹ میلیارد دلار است، اذعان داشت: 
برآوردهــای مختلفی از میــزان قاچاق 
پوشــاک ارائه می شود اما بر اساس اعلام 
اتحادیه پوشــاک در ۷ ماهه امسال 1.۵ 
میلیارد دلار پوشــاک قاچاق وارد کشور 

شده است.
همچنین طبــق اعلام محمــد مهدی 
برادران، معاون صنایــع عمومی وزارت 
صمت، ســهم کالای قاچاق از مجموع ۶ 
میلیارد دلار ارزش کل بازار لوازم خانگی، 
حدود 1.۷ میلیارد دلار بوده اســت؛ به 
عبارت دیگــر نزدیک بــه ۴۰ درصد از 
بــازار لوازم خانگی، در اختیار قاچاقچیان 

قرار دارد.
عباس هاشــمی، دبیرکل انجمن صنایع 
لوازم خانگــی چندی پیــش اعلام کرده 
بود، سالانه حدود یک و نیم میلیارد دلار 
وارد کشور می شود،  قاچاق  لوازم خانگی 
مشخص اســت واردات این میزان، کار 
کوله بــر نیســت، کار به صــورت قوی و 

سازماندهی شده در حال انجام است.
عملکرد غیرقابل دفاع ستاد مبارزه با قاچاق 

کالا و ارز
اظهــارات تندوتیز تولیدکنندگان درباره 
وفــور کالای قاچاق در کشــور به طور 
مستمر در سال های گذشته شنیده شده 
است؛ اما متأسفانه برخورد جدی در این 
زمینه از ســوی متولیان امــر مبارزه با 
قاچاق انجام نشده است. ستاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز نیز به عنوان فرماندهی 
ستاد برخورد با قاچاق در کشور نیز دائماً 
به جای آسیب شناسی و رفع موانع، عموماً 
به کتمان آمار و اخبار در زمینه قاچاق و 

به نوعی توجیه عملکرد خود روی آورده 
است.

ماه گذشته، امیرمحمد پرهام فر، مدیرکل 
دفتر پیشگیری ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز، ضمن محرمانه اعلام کردن آمارهای 
قاچاق در کشــور گفته بود: »رســانه ها 
بیشــتر اوقات ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز را مورد هجمه قرار می دهند، با این و 
جود گزارش های ســتاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز درباره عملکرد دســتگاه های 
متولی حــوزه برخورد با قاچــاق و نیز 
تخلفات و کم کاری آنــان در این زمینه 
محرمانه است؛ اما این گزارش ها به طور 
مرتب به مجلس و نهادهای بالادســتی 

ارائه می شود.«
این در حالی است که این ستاد هیچ گونه 
گزارشی در زمینه عملکرد دستگاه های 
نظارتــی و انتظامــی و وزارت صمت در 
برخــورد با قاچاق اعلام نکرده اســت. با 
مراجعه به وبگاه رســمی ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز متوجه آن می شویم که 
نه تنها این ســایت خالی از هرگونه آمار 
رسمی تجمیعی از میزان قاچاق در کشور 
است، بلکه مدت ها است که اطلاعات آن 
نیز به روزرسانی نشده و بعضاً گزارش های 

آن منسوخ شده و غیرقابل استناد است.
نیمی از مردم، حاکمیت را فاقد عزم جدی 

برای مقابله با قاچاق می دانند
بر اساس پژوهش و نظرسنجی جدیدی 
که دانشگاه فردوسی مشهد با همکاری 
بــا وزارت صمــت در تابســتان 1۴۰1 
انجام داده است، مردم نیز امید چندانی 
نســبت به برخورد با پدیده شوم قاچاق 
در کشــور ندارند. بر همین اساس، ۴۶ 
درصد پاسخگویان معتقدند که دولت ها 
هیچگاه عزم جدی برای برخورد با قاچاق 
نداشــته اند و این شــیوع قاچاق باعث 
شــده است که اجناس تقلبی، جایگزین 
اجناس اصیل در بازار شــود. ۴۸ درصد 

پاســخگویان نیز اذعان داشــته اند که 
اجناس خارجی بدون ضمانت موجود در 
بازار معمولاً اجناسی تقلبی و فاقد کیفیت 

هستند.
دولت عزم مقابله با قاچاق را دارد؛ اما 

موانع اجازه نمی دهند
از ســوی دیگر در این نظرسنجی ها، ۴۹ 
درصد نیز اعلام کرده اند که دولت قصد 
مقابله با قاچاق را داشــته اســت؛ اما در 
عمل قادر به انجام این مهم نبوده است. 
کارشناسان علت این قضیه را نیز به عدم 
تکمیل سامانه های مبارزه با قاچاق سامانه 
جامع تجارت مربوط می دانند. تاکنون بعد 
از حدود 1۰ سال از تأسیس سامانه جامع 
تجارت این سامانه به طور کامل تکمیل 
نشده است. سید جواد حسینی کیا، عضو 
کمیســیون صنایع و معادن شهریورماه 
امســال در همین باره گفته بود: »قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز مصوب 1۳۹۲ 
مجلس شورای اسلامی با ایجاد ۸ سامانه 
اصلی و 1۳ سامانه فرعی، برای شناسایی 
و مبارزه با قاچاق کالا و ارز موافقت کرده 
است، اما متأسفانه این سامانه ها اکنون به 

طور کامل در کشور تکمیل نشده اند«.
متأســفانه، نبود برخوردهای مستمر با 
کالای قاچاق که موجب عرضه آســان و 
بدون مشکل این کالاها در سطح کشور 
شده اســت، باعث شــیوع یک بدبینی 
گسترده در بین شهروندان از بابت وجود 
رانت دولتی در برخورد نکردن با قاچاق 
شده است. در این نظرسنجی ۶۷ درصد 
به طور قاطــع اعلام کرده اند، کســانی 
که مســئول برخورد با قاچاق هســتند 
خودشان در قاچاق دارای منفعت هستند.

به گزارش مهر، ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز به عنوان دســتگاه هماهنگ کننده 
برخورد با قاچاق در کل کشــور، وظیفه 
دارد اسامی دستگاه های متخلف و کم کار 
در حوزه مقابله با قاچاق را در رســانه ها 

اعلام کند. بر اساس ماده ۴ پیش نویس 
آئین نامه اجرایــی قانون مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز در ســال 1۳۹۳، قرارگاه ستاد 
مبارزه با قاچاق می بایست به طور مستمر 
ارگان های ذی ربط را تحت نظر  عملکرد 
بگیرد و ضمن انجام پیگیری های لازم از 
این ارگان ها، کم کاری آنان را به مقامات 

مسئول گزارش کند.
این ستاد از سال های دور به طور مرتب 
در رســانه ها نسبت به جمع آوری قاچاق 
در سطح عرضه اعلام آمادگی کرده؛ ولی 
در عمل، اجناس قاچاق هنوز هم به وفور 
در مراکز عرضه اصلی شــهرها به راحتی 
قابل دسترس اســت. به نظر می رسد با 
وجود تأکیدات مؤکد مقام معظم رهبری 
و ریاســت جمهوری نســبت به برخورد 
جــدی و قاطع با هرگونــه ورود قاچاق 
به کشــور، وقت آن است که تغییرات و 
تحولات جدی در حوزه مبارزه با قاچاق 
پدید آیــد و در انتخاب مســئولان و یا 
حتی ساختار این نهاد تجدیدنظر شود، 
کمااینکه این ســتاد از جملــه معدود 
دستگاه هایی است که در دولت سیزدهم 
نسبت به دولت گذشته هیچگونه تغییری 

را تجربه نکرده است.
به گــزارش مهر، محمــد صفایی عضو 
کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اسلامی، ماه گذشته به طور صریح عملکرد 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز را ضعیف 
ارزیابی کرده و درباره تذکره مجلس به این 
ستاد، گفته بود: »ریاست ستاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز رئیس جمهور اســت؛ 
لذا تذکرات مجلــس به عملکرد ضعیف 
این ســتاد، به شخص رئیس جمهور داده 
می شــود؛ در حال حاضر نکته مســلم 
این اســت که مجلس شورای اسلامی از 
عملکرد کنونی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز راضی نبوده و این مشکل باید از سوی 

دولت ترمیم شود.«

رفتار عجیب بازار اجاره!
بررسی رشد ماهیانه اجاره خانه در کل کشور 
طی مهرماه امسال از افزایش ۶.1 درصد در 
مقایسه با شهریور حکایت دارد که بیشترین 
میزان افزایش در ســال جاری محســوب 
می شــود. معمولا با ورود به پاییز بازار اجاره 
فروکش می کرد اما از سال گذشته به دلیل 
رکود خرید و فروش مسکن و تورم عمومی، 

اجاره بها روند صعودی داشته است. به گزارش 
ایسنا، مهرماه امسال نرخ اجاره مسکن در کل 
کشــور ۶.1 درصد و در شهر تهران ۷ درصد 
در مقایسه با شهریور افزایش یافت که در هر 
دو بخش بیشترین میزان تورم ماهیانه اجاره 
در سال جاری محســوب می شود. به نظر 
می رسد اثر فروکش کردن بازده سرمایه در 

بخش خرید و فروش مسکن شهر تهران به 
شکل سرعت گرفتن تورم اجاره بها بروز یافته 
است. بر اساس گزارش مرکز آمار، میزان رشد 
ماهیانه نرخ اجاره در کل کشور در اردیبهشت 
۲.۵ درصد، خرداد ۲.۳ درصد، تیر ۳.۸ درصد، 
مرداد ۲.۹ درصد، شهریور ۳.۵ درصد و مهر 

۶.1 درصد بوده است.

دیدگاه
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نگاهی به سریال »پوست شیر« 

درام جذاب و بازی ها سنجیده
یک منتقد سینما گفت: »پوست شیر« تلخ 
است و شاید بسیاری از سکانس هایش برای 
مخاطب گزنده و پس زننده باشــد اما درام 
آن آنقدر جذاب و بازی ها آنقدر ســنجیده 
هستند که بگوییم این سریال و قصه ارزش 

دیدن را دارد.
فرهاد خالدی  در مورد سریال پوست شیر 
که این روزها از شبکه نمایش خانگی پخش 
می شود، بیان کرد: پوست شیر در مقایسه 
با سایر آثاری که این روزها از شبکه نمایش 
خانگی در حال پخش است کاری جدی تر 
و قابل توجه تر است چرا که مسیر تازه ای را 
به تصویر می کشد؛ مسیر کمتر دیده شده 
ای که تصویر تازه ای از سینمای پلیسی ما 

را به تصویر می کشد.
وی افزود: در حقیقت پوست شیر سینمای 
پلیسی را با سینمای خانوادگی تلفیق کرده 
و خروجی قابل قبولی را ارائه داده و یکی از 
موفق ترین سریال های نمایش خانگی در 
ســال های اخیر است که توانسته تا توجه 

مخاطب را جلب کند.
درام جذاب و بازی ها سنجیده هستند

این منتقد سینما ادامه داد: با این که سریال 
تلخ است و شاید بسیاری از سکانس هایش 
بــرای مخاطب گزنده و پس زننده باشــد 
اما درام آن آنقدر جــذاب و بازی ها آنقدر 
سنجیده هستند که بگوییم این سریال و 

قصه ارزش دیدن را دارد.
خالدی تصریح کرد: جمشید محمودی پس 
از تجارب متعددی که داشته، توانسته است 

که از سریال سازی موفق بیرون بیاید.
بازی  حجازی فر قابل قبول و نقطه قوت 

سریال است
این منتقد در پاســخ به این پرســش که 
بازی های بازیگران را چگونه توصیف می کند 
اظهار داشت: بازی هادی حجازی فر بسیار 

خوب است و به نوعی برای این سریال وزنه 
است. به خصوص برای موقعیت هایی که 
بعد از مرگ دخترش برایش پیش می آید 
و اجرای این حالت هــای روانی ای که به 
او دســت می دهد بــازی اش قابل قبول و 
نقطه قوت سریال است؛ البته همه بازی ها 
در این ســریال خوب هستند و مثلا بازی 
شهاب حسینی تکمیل کننده نقاط قوت 

این سریال است.
»پوست شیر« ارزش دیدن دارد

وی تاکید کرد: البته باید سریال هایی از این 
دست را تا انتها دید که چطور قصه خودشان 
را جمع می کنند امــا تا این جا این قصه 
آنقدر کشش دارد که بتواند مخاطب خود را 

جذب کند و پای تماشا نگه دارد.
خالــدی خاطرنشــان کــرد: نقطه قوت 
دیگر این ســریال در فیلمبــرداری آن 
اســت؛ قاب هایی که مرتضی غفوری به 
عنوان فیلمبردار گرفتــه و نوع و جنس 
فیلمبرداری اش از جمله نکات قابل ذکر 

این سریال است.
تلخی بیش از حد این قصه

تلخی بیش از حد این قصه که شاید برخی 
نتوانند آن را تحمــل کنند از جمله نقاط 

ضعف این داستان است.
وی در پاسخ به این پرسش که نقاط ضعف 
این اثر چیســت، گفت: تلخی بیش از حد 
این قصه که شاید برخی نتوانند آن را تحمل 
کنند از جمله نقاط ضعف این داستان است 
چرا که مخاطبان عمدتا ترجیح می دهند 
فیلم و سریال هایی با محوریت طنز را تماشا 
کنند و این جنس از تلخی شــاید جذاب 

نباشد.
این منتقد گفت: ضمن این که در شخصیت 
پردازی برخی از کاراکترها )شــخصت ها( 
گنگ هستند؛ مثلا شخصیت بهزاد صحرایی 
با بازی بابک کریمی تا اینجا به درســتی 
پرداخته نشده است و شاید در ادامه سریال 

علامت سوال ها در مورد او برطرف شود.
وی افزود: در کل شــخصیت پردازی نقش 

های اصلی خوب است و کافی اما در مورد 
نقش های دیگر این گونه نیســت و شاید 
بهتر بود که پرداخت آنان هم خوب باشــد 
و داســتانک هایی که برای نقش های اول 
تاروپود قصه هایشان را می تند برای نقش 

های دیگر هم محقق می شد. 
به گزارش ایرنا، پوســت شــیر مجموعه 
تلویزیونی ایرانی در ژانــر درام جنایی به 
کارگردانی جمشید محمودی و نویسندگی 
محمــودی و رضا بهاروند اســت. هادی 
حجازی فر، پانته آ بهرام، مهرداد صدیقیان، 
علیرضــا کمالی، پردیــس احمدیه، ژیلا 
شاهی و شــهاب حسینی از بازیگران این 
مجموعه هســتند.این مجموعــه در ۳۰ 
شهریور 1۴۰1 از شــبکۀ اینترنتی فیلم 
نت به نمایش درآمد.در خلاصه قصه این 
سریال آمده اســت: نعیم که پانزده سال 
زندان را به عشــق دیــدن دخترش تاب 
آورده، پس از رهایی برای دیدار با او دچار 

بحرانی بزرگ می شود.

چرا اعزام گزارشگر به جام جهانی نشدنی بود؟
گزارشگران دیدارهای تیم ملی کشورمان در جام 
جهانی قطر، از داخل کشور این بازی ها را گزارش 
می کنند. به گزارش ایســنا، در روزهای اخیر 
برخی رسانه ها از منتفی شدن اعزام گزارشگران 
بازی های تیم ملی ایران به قطر خبر داده اند که 
در ادامه این خبر با ابراز تعجب مسوولان ورزش 
صداوسیما همراه بوده است؛ آنها می گویند از 

ابتدا خبری رسمی مبنی بر اعزام گزارشگران 
دیدارهای تیم ملی از ســوی تلویزیون اعلام 
نشده بود که حالا این تصمیم منتفی شود. از 
محمدرضا احمدی به عنوان گزارشگر بازی ایران 
مقابل انگلیس، پیمان یوسفی گزارشگر دیدار 
تیم ملی کشورمان مقابل ولز و جواد خیابانی 
بــرای دیدار مقابل آمریکا در برخی رســانه ها 

نام برده شده است؛ خبری که باز هم به تایید 
مدیران تلویزیون نرسیده است. بر این اساس با 
توجه به اینکه ســه گزارشگر نام برده شده، در 
حال حاضر اجرا و تهیه کنندگی ویژه برنامه های 
جام جهانی را عهده دار هستند، از همان ابتدا هم 
فرضیه احتمالی اعزام گزارشگرها به جام جهانی 

دشوار یا حتی نشدنی به نظر می رسید.

عضو هیات بازبینی و نظارت بر جشنواره تئاتر خراسان رضوی: 80 درصد آثار جشنواره تئاتر استانی انتقادی است
عضو هیــات بازبینی و نظــارت بر آثار 
جشنواره تئاتر خراســان رضوی تصریح 
کرد: مواجهه نقادانه با وضعیت جهانی و 
داخلی در ۷۰ تا ۸۰ درصد آثار این دوره از 

جشنواره تئاتر استانی دیده می شود.
محمد مداح حسینی در گفت وگو با ایسنا 
دربــاره ژانرهــا و موضوعات نمایش های 
راه یافته به ســی  و دومین دوره جشنواره 
تئاتر خراسان رضوی اظهار کرد: به صورت 
کلی پنج الی ۶ الگوی روایی در این تئاترها 
قابل مشاهده است. حتی ممکن است به 
لحاظ ساخت ضعف هایی بر این آثار حاکم 
باشد ولی محور فعالیت ها خیلی انتقادی 
است. در حقیقت سخن انتقادی که یک 
نمایش در حال مطرح کردن آن است، در 
مرکز نمایش است نه حاشیه آن. برتری 
عددی آثار این دوره در اختیار موضوعات 
رئالیستی است. البته تعدادی نمایش با 

نگاه های تاریخی نیز موجود است.
وی همچنین با اشــاره به سطح گروه های 
شرکت کننده در جشــنواره تئاتر استانی 
امسال افزود: باید به این توجه داشت تئاتر 
هنری است که همیشه به شرایط اجتماعی 
وابسته اســت. طی ۲ سال اخیر تعطیلی 
نمایش هــا بابت کرونا، شــرایط اقتصادی 
کنونی و همچنین التهابات اخیر نمی توانست 
بر صحنه نمایش بی تاثیر باشد. نمایش به 
نقد اجتماع وابسته است. بنابراین این روزها 
تئاتر با یک افت کیفیت مواجه شده است. 

عضو هیات بازبینی و نظارت بر اجرای آثار 
جشنواره تئاتر خراسان رضوی تصریح کرد: 
البته آنچه در نمایش های اخیر دیده شد، این 
است که یکسری جوان فعال در این عرصه، 
هم در حوزه بازیگری، هم نمایشنامه نویسی، 
هم کارگردانی، هم موسیقی و هم طراحی 
صحنه فعالیت های خوبی داشته اند و اگر به 
آن ها میدان داده و از آن ها حمایت معنوی 
به معنای فرصت دیده شدن، شود، معتقدم 
آینده خوبی خواهند داشت چرا که همین ها 
هستند که قرار است طی دهه های بعدی 

تئاتر این شهر را بسازند.
مداح حســینی بــا بیان اینکه مشــهد 
و شهرســتان های خراســان رضــوی 
استعدادهای خوبی در زمینه تئاتر دارد، 
با اشــاره به ظرفیت های شهرستان های 
استان در زمینه نمایش خاطرنشان کرد: 
باید توجه داشت که به دلیل سیاست های 

مرکزگرایانه، مشــهد مرکز تئاتر استان 
است ولی در این دوره رقابت پذیری بین 
نمایش های شهرســتان ها با مشهد رخ 
داده بود. البته به صورت کلی مرکزگرایی 
مزبور موجب شده آثار تولید شده کیفیت 

نازل تری نسبت به مشهد داشته باشد.
وی اضافه کرد: مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اســلامی خراســان رضوی نگاه جدی و 
عادلانه ای به شهرستان ها دارد که اگر این 
نگاه عادلانه حمایت شــود و ترویج یابد، 
شهرستان ها نیز می توانند در عرصه تئاتر 

به پای مشهد برسند.
عضو هیات  عضو هیات بازبینی و نظارت بر 
اجرای آثار جشنواره تئاتر خراسان رضوی 
اضافه کرد: البته شهرستان ها با ۲ مشکل 
عمده در عرصه هنر نمایش مواجه هستند؛ 
یکی نبود امکانات تماشــاخانه ای است. 
در واقع برخی شهرستان ها یا تماشاخانه 

ندارند یــا تماشــاخانه های آن به بخش 
خصوصی واگذار شده است. موضوع دیگر 
نیز آموزش اســت. در برخی شهرستان ها 
با بازگشایی دانشگاه ها تا حدودی موضوع 
آموزش پوشش داده خواهد شد ولی سایر 
شهرستان ها با بحران جدی آموزش مواجه 
هستند و ســاز و کاری برای این موضوع 
ندارند. بنابراین بسیاری از هنرجویان پس از 
طی دوره های آموزشی به شهرهای بزرگتر 
می روند. مداح حسینی تاکید کرد: از همین 
رو ما ناچار از توسعه و گسترش آموزش در 
شهرستان ها هستیم؛ در غیر این صورت 
چراغ آموزش تئاتر در این مناطق خاموش 
خواهد شد. وی افزود: به نظر من باید برای 
فعالانی که علی رغم کمبود امکانات و نبود 
حمایت ها و همچنین امنیت شغلی اینگونه 
فعالیت می کنند، کلاه از سر برداشت و آن ها 
را تشویق کرد. به عقیده من فعالان تئاتر 
در مشهد و شهرستان ها ایثارگر فرهنگی 

هستند.
عضو هیات بازبینی و نظارت بر اجرای آثار 
جشــنواره تئاتر خراسان رضوی در مورد 
پیش بینی خود از اقبال عمومی نســبت 
به نمایش های ایــن دوره نیز عنوان کرد: 
در این مورد باید مصداقی ســخن گفت 
ولی به صورت کلی هر اثری که در بستر 
خود تولید شده، می تواند در عرصه نمایش 
عمومی نیز موفق باشد. این موضوع بستگی 

به کاهش ایرادات نمایش ها هم دارد.

کارگردان مستند فرهت مطرح کرد:
نخبگان گرفتار مهاجرت و نگاه 

تبعض آمیز
امیراطهر ســهیلی کارگردان مســتند »فرهت« به تهیه کنندگی 
مصطفی شوقی معتقد اســت، بعضی از ما همیشه در روایات خود 
درباره مهاجران افغانستانی نگاهی از بالا به پایین داریم و نمی دانیم 
که بســیاری از این افــراد از نخبگان این مملکت هســتند. دکتر 

احمدشاه فرهت نیز یکی از همین نخبگان است.
امیراطهر ســهیلی کارگردان مســتند »فرهت« به تهیه کنندگی 
مصطفی شــوقی که متقاضی حضور در شــانزدهمین جشــنواره 
بین المللی فیلم مســتند ایران »سینماحقیقت« شده است، درباره 
این مســتند و حال و هوای آن گفت: این فیلم یک مســتند پرتره 
و تقریبا ۲۰ دقیقــه ای، روایتی تازه و جدیــد از مهاجران به ویژه 
مهاجران افغانستانی است چراکه ما همیشه در روایات خود درباره 
مهاجران افغانســتانی نگاهی از بالا به پایین درباره شــان داریم و 
نمی دانیم که بســیاری از این افراد از نخبگان این مملکت هستند. 
دکتر احمدشاه فرهت نیز یکی از همین نخبگان است که در شهر 
مشهد بسیار شــناخته شده و مشهور اســت. به همین دلیل من 
علاقه مند بودم اثری درباره نخبگان افغانســتانی بسازم هرچند که 

دکتر فرهت در میان فرد شناحته شده ای است.
او ادامه داد: در این مستند به این موضوع می پردازیم که مهاجران 

افغانســتانی تنها بازوی کمکی کاری ما نیستند بلکه در بسیاری از 
جایگاه ها بازوی کمکی فکری ما هستند و با زیستشان در کنار ما، 
ســود بیشتری به ما می رســد تا به آن ها. اما متاسفانه باید اعتراف 
کنم که بعضی از ما ایرانی ها نگاهی تبعیض گرایانه داریم که باعث 
می شود مهارت ها و دانش افراد را درنظر نگیریم و متاسفانه بسیاری 
از مهاجران افغانســتانی که الان در حرفه کارگری مشغول هستند 
به دلیل نگاه ما در این جایگاه حضور دارند، مانند اســتاد خوشنواز 
که یکی از بهترین نوازندگان ســاز رباب اســت اما در ایران شغلی 

کاذب داشته است.
این مستندساز درباره علت ســاخت مستندی با این موضوع بیان 
کرد: از آنجایی که من همیشــه دغدغه افغانستان را داشته ام و به 
عنوان یک مشــهدی همیشــه خود را به هــرات و کابل نزدیک تر 
احســاس می کنم و این نزدیکی را در بســیاری از حوزه ها حس 
می کنم؛ از نظر غذایی، پوششی و... به همین دلیل کار کردن درباره 
این منطقه و شــهروندان آن برای من همیشــه مهم بوده است و 
زمانی که مصطفی شوقی به من درباره تحقیق درباره دکتر فرهت 
گفت استقبال کردم و شروع تحقیق من همزمان با ساخت آن شد 
چراکه این شــخصیت آنقدر جذاب بود برای من که چاره ای به جز 

ساخت آن نداشتم.
او درباره مدت زمانی که برای ساخت این مستند زمان صرف شده 
اســت، افزود: نزدیک به 1۲ روز تحقیقات ما ادامه داشــت چراکه 
آنقدر این شــخصیت برای ما آشنا و شــناخته شده بود که حتی 
افسانه هایی نیز حول دکتر فرهت وجود دارد که در مستند به برخی 
از آن ها اشــاره کرده ایم. البته که باید بگویم که ساخت مستندی 
درباره این شخصیت کار سختی بود چراکه کار، فعالیت ها و زندگی 
دکتر فرهت ابعاد مختلف و جدی دارد. ضبط این مســتند نیز یک 

هفته به صورت منفصل به طول انجامید.
ســهیلی در پایان درباره جشــنواره ســینما حقیقت عنوان کرد: 
ســاخت سینمای مستند نسبت به ســینمای داستانی کار بسیار 
سخت تری است و اقبالی که نسبت به آن از سوی مخاطب وجود 
نــدارد به دلیل تجربیات ضعیفی ســت که تا امروز دیده اســت. 
جشــنواره سینماحقیقت فضایی را برای نمایش بهترین مستندها 
فراهم می کند و من ممکن اســت از قید تماشــای آثار حاضر در 
جشنواره فجر بگذرم اما همیشــه آثار جشنواره سینماحقیقت را 
تماشــا می کنم چراکه آثار جشنواره بســیار کمتر مکن است در 

دسترس قرار گیرند.

کافه خبر
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امام جمعه موقت مشهد:
مسئولان به اعتراضات مشروع گوش 

داده و پاسخ دهند
امام جمعه موقت مشــهد گفت: تقاضای خانواده شهدا و انسان های 

خداجو این است که مسئولان 
به تقاضاهای مشروع گوش فرا 
داده و پاســخگوی اعتراضات 
مردم باشند؛ البته لازم است ما 
در برابر دشمن هوشیار باشیم.

حجت الاسلام محمدباقر فرزانه 
امشــب، ۲۸ آبان، در مراسم 
تشییع شهدای مدافع امنیت 

و شهید مرزبانی در حرم مطهر رضوی)ع( اظهار کرد: مجلس امشب 
یک مجلس اســتثنائی اســت. در جوار حریم رضوی بیش از اینکه 
زمینی ها به این مراسم نگاه کنند، آســمانیان به آن نظر کرده و از 
صبر و ایمان شما مسرور می شوند و برای همه شما به ویژه خانواده 

شهدا دعا می کنند.
وی با بیان اینکه بعد از پیروزی انقلاب اسلامی روز به روز جبهه کفر 
خشمگین تر شد، افزود: دشمنان آثار گسترش انقلاب را در منطقه و 
جهان مشاهده می کنند و از عاقبت این حرکت خشمگینند. دشمن 
بعــد از انقلاب لحظه ای از توطئه و مبارزه علیه ما غفلت نکرده و به 

تعبیر بزرگان امروز با یک جنگ ترکیبی همه جانبه مواجه هستیم.
امام جمعه موقت مشهد ادامه داد: این حرکتی که دشمن از شهریور 
ماه آغاز کرد در سه مرحله تکوین یافت. شروع اعتراضات با دانشجویان 
و دانش آموزان و دانشگاه ها بود اما برای اینکه مقداری چاشنی به این 
کار بزنند، دخترکشی را شروع کردند و 1۲ دختر را کشتند و گفتند 
اینان را نظام و ماموران آن کشتند. به این ترتیب مرحله اول گذشت.

فرزانه اضافه کرد: در مرحله دوم اراذلی را تربیت کردند تا دســت به 
کشتار بزنند و انسان ها را زنده زنده سوزاندند و هتک حرمت کردند. 
این مرحله دوم بود و البته در هر ۲ مرحله شکســت خوردند چراکه 
می خواســتند در این ۲ مرحله آشــوب و اعتراضات سراسری به راه 

اندازند ولی موفق نشدند.
وی بیان کرد: امروز در مراســم تشــییع روحیه مردم را دیدید. 
دشمنان در سراســری کردن اعتراضات شکســت خوردند و به 
هدف خود نرســیدند؛ لذا مرحله ســوم را آغاز کردند و دست به 
ترور گرم زدند و با ســلاح گرم و سرد مردم را غافلگیر کردند که 
خوشــبختانه عوامل آن گرفتار شــدند. البته که دشمنان طوری 
برنامه ریزی نمی کنند که گرفتار شــوند اما همانطور که در حمله 
طبس هواپیمای آمریکایی گرفتار طوفان شن شد و به تعبیر امام 
شن ها مامور خدا شدند، امروز هم تمام ذرات علیه دشمن دست 

به کار شدند تا گرفتارش کنند.
امام جمعه موقت مشهد عنوان کرد: همه ما باید هوشیار باشیم چراکه 
دشمن پیچیده و خطرناک عمل می کند و اگر مراقب نباشیم و غفلت 
کنیم، ضربه می خوریم. باید دشمن را بشناسیم و از آن نترسیم و در 

عین حال دشمن را کوچک نشماریم و هوشمند باشیم.
فرزانه با بیان اینکه مردم خواهان قاطعیت مســئولان در برخورد با 
عوامل اتفاقات اخیرند، گفت: خدا نکند مسئولان انتقادی عمل کنند. 
آنان باید به گونه ای عمل کنند که برای عالم عبرت آمیز باشــد. بر 
پیشانی مکتب تشیع ۲ موضوع، یعنی شهادت و دیگری عدالت خواهی 
و ظلم ستیزی نوشته شده است. قرمزی خون رنگ ثابت تشیع است 

و شیعه شهادت را انتخاب کرده است.
وی ادامه داد: انتظار نداشته باشید که تا ظهور شهید ندهیم و شهادت 
نداشته باشــیم. مگر ائمه)ع( ما به شهادت نرسیدند؟ از سال ۴۲ تا 
کنون »حسین حسین شــعار ماست، شهادت افتخار ماست« را در 

عمل ثابت کرده ایم.
امام جمعه موقت مشــهد ادامه داد: این ســخن یکی از مسئولان 
آمریکایی است که می گوید ما قدرت شکار پرنده انقلاب اسلامی را 
نداریم. از وی ســوال کردند چرا؛ وی گفت چون این پرنده با ۲ بال 
عدالت خواهی و شهادت طلبی که از فرهنگ انتظار و عاشورا گرفته 

شده، پرواز می کند؛ لذا ما قدرت شکارش را نداریم.
فرزانه با اشــاره به روایت »کل یوم عاشورا و کل ارض کربلا« افزود: 
امام حســین)ع( در واقعه عاشورا به ما نشــان داد اگر دین در خطر 
قرار گرفت، همه چیز را در کف دســت برای بقای دین بگذاریم. در 
مکتب امام حسین)ع( اگر برای بقای دین لازم شد کودک ۶ ماهه را 
فدا کنید، دختر علی)ع( را به اســارت بدهید و زیر سم اسب بدنتان 

قطعه قطعه شود، این کار را بکنید.
وی تاکید کرد: زمینه ظهور حضرت مهدی)عج( بدون خون و شهادت 
فراهم نمی شود. خود حضرت ولیعصر)عج( به شهادت خواهد رسید 
اما شهادت موضوعی نیست که ما آن را درک کنیم بلکه آن را در روز 

حساب و در برزخ می فهمیم. 

طرح نوسازی حرم رضوی از اصلاحات تا انتقادات

 5۰هزار میلیارد تومان سرمایه بلاتکلیف است
طرح نوســازی و بهســازی بافت پیرامون 
حرم مطهر رضوی که ۲۹ ســال از آغاز آن 
می گذرد به تازگی و به دلیل اصلاحاتی که 
در آن ایجادشده موجب اعتراض بسیاری از 
سرمایه گذاران شده است. اجرای این طرح 
عظیم به شــهرداری منطقه ثامن مشهد 

سپرده شد.
سال گذشته اســتاندار خراســان رضوی 
اعلام کرد نقشه راه بازسازی بافت پیرامون 
حرم مطهر رضوی موردتوافــق وزارت راه و 
شهرسازی و شــهرداری مشهد قرار گرفته  
است. اگرچه قرار بود وزارت راه و شهرسازی 
و شهرداری مشهد به صورت مشترک تا پایان 

ســال ۹۸ طرح تفصیلی جدید را با در نظر 
گرفتن مبانی شهرسازی و دغدغه های موجود 
در بافت پیرامون حرم مطهر رضوی تهیه و 
آن را در شورای عالی شهرسازی و معماری 
به تصویب برسانند اما شورای عالی شهرسازی 
خود به صورت مستقیم به این موضوع ورود 
کرد و این اقدام اعتراض شــهردار و اعضای 
شورای اسلامی شهر مشهد را در پی داشت.

محمدحسین روشنک، رئیس هیئت  مدیره 
شرکت انبوه سازان حریم حرم مطهر گفت: 
حرکتی بیش از دو دهه قبل آغاز شــد که 
نیت آن توسعه در بافت پیرامونی حرم رضوی 
بود، در آن مقطع مقرر بود که کار ظرف 1۰ 

سال به سرانجام برسد، اما باوجود گذشت 
نزدیک به سه دهه هنوز پیشرفت فیزیکی 
طرح به ۵۰ درصد هم نرسیده و حدود چهار 
سال اســت که تقریباً طرح تعطیل شده و 

سرمایه گذاران بلاتکلیف مانده اند.
روشــنک تاکید کرد: متأسفانه سهامداران 
شــرکت مجری طرح ده ســاله واقعاً باید 
پاسخگو باشــند بعد از ۲۵ سال با تعهدات 
خــود در این طرح ده ســاله که تائید مقام 

معظم رهبری را داشته چه کرده اند؟
رئیس کانون کارآفرینان خراســان رضوی 
اذعان کرد: در هرصورت ســرمایه گذاران و 
کارآفرینان به دنبال حل مســئله هستند 

به گونه ای که پروژه ها فعال شــود، درواقع 
کانون کارآفرینان به دنبال راه اندازی پروژه ها 
و ایجاد اشتغال است، چراکه بیش از ۵۰ هزار 
میلیارد تومان سرمایه در منطقه ثامن راکد 

مانده است.
وی ادامه داد: درخواســت داریم که حقوق 
مالکان و سرمایه گذاران بافت پیرامونی حرم 

مطهر رضوی جدی گرفته شود.
به گزارش خبرنگار بازار اتلاف وقت در پروژه 
نوسازی و بهسازی بافت پیرامونی حرم مطهر 
در طی سال های گذشته همواره با انتقادات 
بسیاری از طرف نمایندگان مردم همراه بوده 

است.

///////////////
,,

معاون شهردار مشهد: بولوار ارشاد مشهد به »کتاب« تغییر نام یافت
معاون شــهردار و رئیس سازمان فرهنگی 
و اجتماعی شــهرداری مشــهد گفت: از 
منظر تعلیم و تربیت واژگان در شکل دهی 
رفتارهای ما بســیار موثر است و بر همین 
اســاس و همچنیــن به منظور تســهیل 
آدرس دهــی، بولوار ارشــاد به نــام بولوار 
»کتاب« نام گذاری شد. حسین باغگلی در 

آیین نام گذاری خیابان کتاب که با حضور 
مدیر کل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی، شهردار منطقه ۹ و جمعی از اعضاء 
شوراهای اجتماعی محله هفت تیر برگزار 
شد، اظهار کرد: در شهرداری مشهد و ذیل 
معاونــت فرهنگــی و اجتماعی کمیته ای 
به نام نامگــذاری معابر با ماموریت اصلاح 

نامگذاری معابر سطح شهر فعال است که 
یکی از رســالت های این کمیته تغییر نام 
معابر دارای عناوین مشابه است؛ براساس 
همین رســالت تغییر نام بولوار ارشــاد به 
کتاب در دستور کار قرار گرفت و با دلایل 
منطقی و قابل قبول از نگاه ساکنان محله 

عملی شد.

دم
ـر
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۰۲1۰۰۰۵۳۳ هیـات اول /دوم موضـوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملک بردسـکن تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای 
مهدی کفاش فرزند محمد به شـماره شناسـنامه۴۴۸۰ صادره از  بردسـکن 
در یکباب سـاختمان به مسـاحت ۷۶/۶۴ متر مربع قسـمتی ازپلاک 11۰۷ 
فرعـی از ۴ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملـک 
بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی خانـم لیلـی جعفـری محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد 

 . شد
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/۸/1۴
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/۸/۲۹

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۰۲1۰۰۰۴۰۶ هیـات اول/دوم موضـوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 

واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقای 
محمـود عبداللهـی فرزنـد اکبر به شـماره شناسـنامه ۸1 صـادره از مرکزی 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۵۶1/۵۷ متـر مربع قسـمتی 
ازپـلاک ۲1۳ فرعـی از۸  اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه 
ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی ورثه محمد یوسـفی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد 

 . شد
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/۸/1۴
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/۸/۲۹

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۰۲1۰۰۰۶۷1 هیـات اول/دوم موضـوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی 
آقـای احمـد نخعـی فرزنـد محمـد بـه شـماره شناسـنامه ۹۳۴ صـادره از 
بردسـکن درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۲۷۹۷۸/۵۷ متـر 
مربـع قسـمتی ازپـلاک 1۲  اصلی واقع درخراسـان رضـوی بخش ۴ حوزه 
ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالکیت مشـاعی خود متقاضـی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار 

اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/۸/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/۹/1۴

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۰۲1۰۰۰۶۳۲ هیـات اول/دوم موضـوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای علی 
صمیمـی  فرزنـد محمـود  بـه شـماره شناسـنامه ۲۳۲ صـادره از بردسـکن 
درششـدانگ یـک قطعـه بـاغ  بـه مسـاحت ۲1۶۵/۶۸ متـر مربع قسـمتی 
ازپـلاک 1۴۲۷ فرعـی از  ۴  اصلـی واقع درخراسـان رضـوی بخش ۴ حوزه 
ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی ، ورثه آقای علی وحسـین 
سـلیمی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 

مالکیت صـادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/۸/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/۹/1۴

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

هافبک تیم ملی تیم ملی فوتبال ایران:

تا پای جان برای سربلندی کشورمان می جنگیم
هافبک تیم ملی تیم ملی فوتبال ایران 
می گوید با اینکه بازیکنان تیم ملی در 
روند آماده سازی زمان خیلی کوتاهی 
کنار هم بودنــد، اکنون با یکدیگر ما 

هماهنگ هستند.
در نشســت خبری کــه در دوحه، 
محل برگزاری جــام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر برگزار شــد، اظهار کرد: خیلی 
خوشــحالم که به عنوان بازیکن در 
این جام جهانی با تیــم ملی ایران 
حضور دارم. تمام هدف ما این است 
که جــام جهانی قطر برای تیم ملی 
ایران در تاریخ ثبت شــود و بهترین 
نتایج را بتوانیم کسب کنیم. ضمن 
اینکه با کســانی که عزیزانشــان را 
از دســت داده اند،  ابــراز همدردی 

می کنم.
او ادامه داد: مســابقات جام جهانی با 
توجه به شرایط خاصی که در برگزاری 
آن مسابقات وجود دارد، خیلی سخت 
است. جام جهانی قبلی فرصت زیادی 
داشــتیم که به مرحلــه بعد صعود 
کنیم. ما در روند آماده ســازی زمان 
خیلی کوتاهــی کنار هم بودیم. البته 
ما انسجام و همبســتگی داریم و به 
این مساله اتکا می کنیم. ما هماهنگ 
هستیم و با تلاش شبانه روزی پیش 
می رویــم. ذهنیت پیــروزی به تمام 

بازیکنان القا شده است.
او دربــاره صحبت هــای رییس فیفا 
درباره اینکه شاید روزی ایران میزبان 
باشــد،  یک تورنمنت بزرگ جهانی 
گفت: خیلی خوشــحالم که رییس 

فیفا این حس را به کشــور ما دارد 
و میزبانی به ایــن بزرگی را برای ما 
می خواهد. من به عنوان یک ایرانی 
که عاشق فوتبال هستم و برای شروع 
مسابقات لحظه شماری می کنم، از 
این نظر و حمایت استقبال می کنم. 
خوشــحالم که آقای اینفانتینیو این 
نظــر را دارد. مردم ایــران با فوتبال 

زندگی می کنند.
هافبک تیم ملی ایران اضافه کرد: من 
واقعا مسئولیت خیلی سختی داشتم 
اما پوشیدن پیراهن تیم ملی انگیزه 
مضاعفی به من می دهد. خوشحالم 
که یک بار دیگر پیراهن تیم ملی را 
می پوشم و امروز هم خوشحالم که به 
عنوان یک سرباز می توانم تلاش کنم. 
شک ندارم که با کمک هم تیمی هایم 
موفق می شــویم و یک جام جهانی 

خاص برای ایران خواهیم داشت.
او درباره تیم ملی انگلیس هم گفت: 
همه اتفاق نظر دارند که لیگ انگلیس 
بهترین  دنیاســت.  لیــگ  بهترین 
بازیکنان دنیا در لیگ انگلیس بازی 
می کنند و همین هم باعث پیشرفت 
فوتبالشان می شــود اما ایرانی ها تا 
لحظه ای که توان داشــته باشــند، 
می جنگند. تمام حرفمان را روز بازی 
انجام می دهیم و عملکرد خودمان را 

مقابل انگلیس نشان می دهیم.
امیری در پایان در پاسخ به این سوال که 
امسال می خواهید به کدام بازیکن لایی 
بزنید؟ گفت: هر کاری که می کنیم در 

جهت موفقیت تیم ملی است.

پیش بینی نشریه »کیکر« از صعود ایران به دور دوم
نشــریه کیکر پیش بینی کــرد تیم ملی 
فوتبال ایران بتواند به دور دوم جام جهانی 

راه یابد.
به گزارش ایســنا، نشریه کیکر در آستانه 
جام جهانــی فوتبال ۲۰۲۲ قطر به پیش 
 بینــی عملکــرد ۳۲ تیم حاضــر در این

 رقابــت هــا پرداخــت و دربــاره تیــم 
ملــی فوتبــال ایــران نوشــت: ایــران 
بازیکنــان باکیفیتی دارد امــا این کافی 
 نیســت. با کمی شــانس به مرحله یک

 شــانزدهم نهایی صعود خواهد کرد ولی 
توان رســیدن به دور بعــدی را نخواهد 

داشت.
جام جهانی ۲۰۲۲ امشــب )یکشنبه( با 
دیدار دو تیم قطر و اکوادور شروع می شود 
که قضاوت ایــن دیدار بر عهــده دانیله 

اورساتو، داور ایتالیایی است.

کی روش: تیم مهم تر از طارمی است
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران به دفــاع از مهدی طارمی در بین 
رسانه های پرتغالی پرداخت و از پرتغال به عنوان یکی از شانس های 

قهرمانی یاد کرد.
کارلوس کی روش از پیشرفت مهدی طارمی تمجید کرد و در پاسخ 
به سوالی درباره جنجال های پیرامون مهاجم پورتو و اتهامات مربوط 
به شبیه سازی، سرمربی تیم ملی ایران تاکید کرد که حضور طارمی 
در پورتو به طور طبیعی باعث ایجاد خصومت در بین رقیبان می شود. 

ما بازیکن مهم تری از او داریم که همان تیم است.
کــی روش گفت: در پرتغــال، وقتی برای پورتــو گل می زنید، قلب 

ســه یا چهار میلیون هوادار 
دیگر تیم ها را می شــکنید. 
اسپورتینگ گل  برای  وقتی 
دیگر  خیلی هــای  می زنید، 
را متاثــر می کنید. این برای 
یک بازیکن طبیعی اســت. 
طارمــی در پرتغال بســیار 
موفق است و بازیکنی عالی 

بوده و طبیعی است که مطبوعات لیسبون از طارمی خوش شان نیاید 
)می خندد(. همیشه همین طور بوده است. 

سرمربی تیم ملی ایران در پاسخ به این پرسش که در صورت صعود 
شــاگردانش به فینال جام جهانی ۲۰۲۲ ، تمایــل دارد با کدام تیم 
روبه رو شــود؟ گفت: پرتغال حریفی است که دوست دارم در فینال 
بــا آن بازی کنیم )با خنده(؛ البته با احترام به دوســتم پائولو بنتو 

)سرمربی کره جنوبی(.
کی روش درباره شــرایط کریستیانو رونالدو در یونایتد نیز گفت: من 
کمــی از این جریانات دور هســتم. این اتفاقات من را شــگفت زده 
نمی کند. محیط کار، مانند زندگی، پیشرفت خود را دارد. قرارداد با 
کریستیانو به عنوان عنصری که می تواند وارد باشگاه شود تا فلسفه 
ســال های اخیر را تغییر دهد اتفاق خوبی بود ولی در یونایتد ســه 
باشگاه از یونایتد خیلی جلوترند. شما نمی توانید این را در شش ماه 
یا یک سال درست کنید، چهار تا هفت سال طول می کشد. نمی توان 
یک بازیکن ۳۷ ســاله را به همان شــکلی که یک بازیکن ۲۰ ساله 

مدیریت کرد.
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درگاه پرداخت امن

کند مجازات  را  کسی  ندارد  حق  خودسرانه  کس  هیچ  انقلاب:  رهبر 
حضرت آیت الله خامنه ای صبح امروز )شنبه( 
در دیدار صدها نفر از مردم اصفهان، اصفهان 
را شهرِ تحسین برانگیز علم و ایمان و هنر 
و جهاد خواندند و با اشــاره به اینکه چالش 
اساسی امروز ما، چالش پیشرفت در مقابلِ 
»توقــف و رکود و ارتجاع« اســت افزودند: 
استکبار در صف آرایی مبنایی در مقابل ملت 
ایران با تشدید ایران ستیزی، همه امکاناتش 
را برای القای ناامیدی و بن بست به اذهان 
مردم بخصوص جوانان بکار گرفته و امروز 
مهمترین شــاخص اثبات ایران دوستی هر 
فرد، »پرهیز از یأس آفرینی و امیدسوزی« 

و »ترویج روحیه کار و تلاش و امید« است.
به گزارش ایســنا، رهبر انقــلاب با تأکید 
بر تــلاش روزافزون مســئولان برای حل 
مشکلات اقتصادی گفتند: صحنه گردانان 
اصلی اغتشاشات اخیر که نتوانستند مردم را 
به صحنه بیاورند درصددند با ادامه شرارت ها، 
مسئولان را خسته کنند اما اغتشاشات جمع 
خواهد شد و ملت با تنفر روزافزون از آنها با 
نیروی بیشتر و روحیه تازه تر، به کار و تلاش 

و پیشرفت ادامه خواهد داد.
رهبر انقلاب اســلامی در سخنان خود به 
تحلیل چالش اصلی دنیای استکبار با ایران 
اسلامی پرداختند و گفتند: مشکل اصلی 
استکبار با جمهوری اسلامی این است که 
اگر این نظام پیشرفت و در دنیا جلوه کند، 
منطق لیبرال دموکراسی دنیای غرب باطل 

خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به سلطه 
دنیای غرب بر کشورهای مختلف با منطق 
لیبرال دموکراسی افزودند: در سه قرن اخیر 
به بهانه نبود آزادی و یا نبود مردم سالاری، 
منابع کشــورها را غارت کردنــد و اروپای 
فقیر به قیمت به گِل نشســتن بسیاری از 

کشورهای ثروتمند، ثروتمند شد.
ایشان با اشاره به شگرد غربی ها که به اسم 
آزادی و دموکراســی، علیــه آزادی و مردم 
سالاری در کشورها اقدام می کنند، افزودند: 
کشور افغانســتان یک نمونه نزدیک و بارز 
است که امریکاییها به بهانه مردمی نبودن 
حکومت، به آنجا حمله نظامی کردند اما بعد 
از ۲۰ سال جنایت و غارت، همان حکومتی 
که علیه آن اقدام کرده بودند، سرکارآمد و 

آنان با فضاحت خارج شدند.
رهبر انقــلاب گفتند: اکنون یــک نظام، 
برمبنای دین و مردم سالاری واقعی در ایران، 
به مردم خودش هویــت داده و آنها را زنده 
و در واقع منطق لیبرال دموکراسی غربی را 

ابطال کرده است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: عده ای در 
داخل بر مبنای تبلیغات غرب، می گویند در 
نظام اسلامی آزادی و مردم سالاری نیست 
در حالی که بیان همین سخنان نشانه آزادی 
است و روی کار آمدن دولت هایی که از نظر 
تفکر سیاسی شباهتی به یکدیگر ندارند نیز 
نشانه حق انتخاب مردم و مردمی بودن نظام 

اسلامی است.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به اینکه اگر 
جمهوری اسلامی در مقابل امریکا و استکبار 
کوتاه می آمد و زیربار قلدری و زورگویی آنها 
می رفت، فشــارها کمتر می شد اما آنها بر 
کشور مسلط می شدند، افزودند: در این سالها 
هرگاه صدای قدرتمندیِ جمهوری اسلامی 
بلندتر بوده است، تلاش دشمن برای پنجه 

زدن به نظام اسلامی بیشتر شده است.
حضرت آیت الله خامنــه ای تأکید کردند: 
چالش اساســی و امروز کشــور ما، چالش 
»پیشرفت و توقف و رکود و ارتجاع« است، 
زیــرا ما در حال پیشــرفت هســتیم ولی 

قدرتهای استکباری از پیشرفت ایران اسلامی 
مضطرب و ناراحت می شوند و حرص می 

خورند.
ایشــان افزودند: به دلیل همین ناراحتی و 
عصبانیت، امریکاییهــا و اروپایی ها با همه 
امکانات وارد میدان می شوند اما هیچ غلطی 
نمی توانند بکنند، همانطور که قبل از این هم 

نتوانستند و در آینده هم نخواهند توانست.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به اینکه در 
کارزار اساســی ایران و استکبار، امریکا در 
خط مقدم قرار دارد و اروپا پشت سر امریکا 
ایستاده است، گفتند: در طول سالهای بعد 
از پیروزی انقلاب اســلامی همه رؤســای 
جمهور امریکا اعم از کارتر، کلینتون و اوبامای 
دموکرات، و ریگان، بوش و آن ســبک مغز 
قبلیِ جمهوری خواه تا رئیس جمهور فعلی 
بــی هوش و حواس که مــی خواهد مردم 
ایران را نجات دهد، همه در مقابل جمهوری 
اسلامی ایران ایستادند و از هرکسی هم که 
توانستند از جمله رژیم صهیونیستی به عنوان 
سگ هار و زنجیری خود و برخی کشورهای 

منطقه کمک گرفتند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: با وجود 
همه این تلاش ها، دشمنان ملت در مجموع 
ناکام ماندند، البته مشکلاتی همچون تحریم، 
ترور دانشمندان هسته ای،  بکارگیری انواع 
شگردهای سیاسی و امنیتی و دادن رشوه 
به عــده ای در داخل برای حرف زدن علیه 
جمهوری اســلامی، بوجــود آوردند ولی 
نتوانستند حرکت ملت ایران را متوقف کنند.

ایشــان تأکید کردند: در شرایط فعلی که 
با چنین کارزار و چالشــی مواجه هستیم، 
 وظیفه آحاد مردم و مسئولان و همچنین 
روشنفکران، نخبگان، جوانان و جوامع علمی 
دانشگاهی و حوزوی،   تلاش برای پیشرفت 
در همه عرصه های علمی، هنری، اقتصادی، 

سیاسی، اخلاقی و معنوی است.
رهبر انقلاب پیشرفتها را زمینه ساز استحکام 
و اقتدار نظــام خواندنــد و افزودند: هدف 
دشــمن متزلزل کردن ارکان اقتدار نظام 
است،  بنابراین همه باید موضوع پیشرفت را 

با جدیت دنبال کنند.
حضرت آیــت الله خامنه ای در ادامه با طرح 
این ســؤال که »چگونه پیشرفت کنیم؟« 
گفتند: پیشرفت نیازمند ابزارهای متعددی 
است اما مهمترین ابزار پیشرفت، امید است 
بنابراین دشــمن با همه توان خود بر روی 
القای ناامیدی و بن بست متمرکز شده است.

ایشان با اشــاره به امکانات گسترده رسانه 
ای دشمن همچون شبکه های ماهواره ای، 
فضای مجازی و تلویزیون های مزدور برای 
از بین بردن امید افزودند: با وجود همه این 
تلاش ها، خوشبختانه امید و حرکت برای 

پیشرفت در کشور زنده است.
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: دشمن تلاش 
دارد تــا علاوه بــر مــردم و جوانان، حتی 
مسئولان نیز امید خود را از دست بدهند و 
متأسفانه دشمن یک امتداد داخلی هم دارد 
که آنها هم تلاش دارند با استفاده از روزنامه 
ها و فضــای مجازی، القای یأس و ناامیدی 

بکنند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: مشکل 
اقتصادی داریم که ان شــاءالله حل خواهد 
شد اما در بخش های دیگر در حال پیشرفت 
هســتیم البته همه تمرکز بر این است که 
نســل جوان از این پیشرفت ها آگاه نشود، 
به همین علت دشمن و امتداد داخلی آن، 
این پیشرفت ها را کتمان و یا کوچک نمایی 

می کنند.
ایشان به چند نمونه از پیشرفت ها و حرکت 

های رو به جلو در هفته های اخیر اشــاره 
کردند و گفتند: دستیابی دانشمندان ایرانی 
به روش جدید برای درمان ســرطان خون، 
بومی ســازی یکی از تجهیزات اســتخراج 
نفت و گاز،  افتتاح خط آهن در بخشــی از 
سیستان و بلوچستان که بخش مهمی از 
خط آهن شــمال به جنوب است، افتتاح 
چندین کارخانه، راه اندازی اولین پالایشگاه 
فراسرزمینی، بهره برداری از ۶ نیروگاه برق، 
رونمایی یکی از بزرگ ترین تلسکوپ های 
جهان، پرتاب موشک ماهواره بر و رونمایی 
از یک موشــک جدید، همه نمونه هایی از 
حرکت رو به جلو کشــور، آن هم در زمانی 
اســت که دشــمن تلاش دارد بــا برخی 

اغتشاشات مانع این حرکت شود.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه جوان ایرانی 
در همین روزهای شرارتِ دشمن، زنده و با 
انگیزه اســت، افزودند: یکی از شاخص های 
است،  امیدآفرینی  ایران دوســتی،  اساسی 
بنابراین کسانی که القای ناامیدی و بن بست 
می کنند، ایران ستیز هستند و نمی توانند 

ادعای ایران دوستی داشته باشند.
حضرت آیت الله خامنــه ای تأکید کردند: 
نگذارید کسانی که دشمن ایران هستند، در 
قالب دفاع از منافع ملی،  القای یأس کنند. 
نویسندگان، شاعران، دانشمندان، روحانیون 
و همــه افراد تأثیرگذار امیدآفرینی کنند و 
شاخص ها و نشانه های امید و پیشرفت در 

جامعه را سرِ دست بگیرند.
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان 
هدف اصلی صحنه گردانان اغتشاشات اخیر 
را به میدان آوردن ملت دانستند و گفتند: 
حالا که نتوانستند مردم را به میدان بیاورند 
در حال شرارتند تا بلکه بتوانند مسئولان را 
خسته کنند البته اشتباه می کنند چرا که این 
شرارتها موجب می شود مردم، خسته، و از 

آنها بیزارتر و متنفرتر شوند.
ایشان در این زمینه افزودند: این حوادث و 
جنایت ها و تخریب ها مشکلاتی برای مردم 
و کسبه درست می کند اما افراد در صحنه 
و پشت صحنه این شرارتها، بسیار حقیرتر از 

آن هستند که بتوانند به نظام آسیب بزنند.
رهبر انقلاب اســلامی تأکید کردند: بساط 
شرارت بدون شک جمع خواهد شد و ملت 
ایران با نیروی بیشتر و روحیه تازه تر حرکت 
در میدان پیشرفت کشور را ادامه خواهد داد.

حضــرت آیــت الله خامنــه ای، توانایــی 
فرصت سازی از تهدیدها را جزو طبیعت یک 
ملت با ایمان دانستند و با اشاره به نمونه های 
تاریخی همچون جنگ احزاب و همچنین 
دفاع مقدس، خاطرنشان کردند: در جنگ 
احزاب که همه طوایف مشرکان به میدان 
آمدند، نه تنها دلهای مؤمنان نلرزید بلکه با 

یادآوری وعده خداوند، بر ایمانشان افزوده شد 
و از این تهدید، فرصت ساختند همچنانکه 
ملت ما نیز در دفاع مقدس و در مقابل جنگ 
احزاب و پشتیبانی همه جانبه دنیا از متجاوز، 
تهدید را به فرصت تبدیل کرد و به همه دنیا 

نشان داد شکست نمی خورد.
رهبــر انقلاب اســلامی افزودند: ســابقه 
فرصت ســازی مردم ایران در دفاع مقدس 
موجب شــد تا همین امروز هــم هر گاه 
دشــمنان به فکر اســتفاده از برگ نظامی 
می افتند متوجه باشــند که ملــت ایران 
شکست ناپذیر اســت، همچنان که بارها به 
آمریکایی ها و مخالفان خود گفته »آمدن تان 
با خودتان است اما رفتن تان نه« و در صورت 

تجاوز، گرفتار و نابود خواهید شد.
ایشان حماسه ۲۵ آبان 1۳۶1 و اعزام پر شور 
و انگیزه تر جوانان دلاور اصفهانی به جبهه ها 
را نمونه دیگری از فرصت سازی از تهدیدها 
برشــمردند و گفتند: در اغتشاشات اخیر 
نیز ملــت از این به اصطلاح تهدید، فرصت 
ساخت و حقیقت و جهت گیری خود را در 
راهپیمایی عظیم 1۳ آبان که با همه سالهای 
قبل متفاوت بود با شعار علیه آمریکا نشان 

داد.
حضرت آیت الله خامنه ای نمونه دیگری از 
تجلیّ فرصت سازی ملت را تشییع شهدای 
اغتشاشات اخیر اعم از شــهدای مردمی، 
امنیت و شهدای بسیجی و انتظامی دانستند 
و گفتند: جوان ناشناخته ای همچون روح الله 
عجمیان به شــهادت می رسد اما جمعیت 
عظیم مردم در نقطه مقابل خواست دشمن 
به صحنه می آیند و می گویند شما جوان ما را 
به شهادت رساندید ولی ما همگی پشت آن 

جوان هستیم.
ایشــان فرصــت دیگر ســاخته شــده از 
دل اغتشاشــات را، عیــان شــدن چهره 
صحنه گردانانِ مدعیِ طرفداری ملت ایران 
برشمردند و افزودند: عداوت با همه خواسته ها 
و مقدسات ملت ایران یعنی دشمنی با اسلام، 
قرآن سوزی، مسجدسوزی، دشمنی با ایران و 
سوزاندن پرچم و بی احترامی به سرود ملی، 

چهره صحنه گردانان واقعی را روشن کرد.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: ادعا می کنند 
طرفدار ملت ایران هستند در حالی که ملت 
ایران، »ملت مسلمان« و »ملت قرآن و امام 
حسین« است؛ آیا کسانی که به امام حسین 
)ع( و بــه اربعین و راهپیمایی میلیونی آن 
اهانــت و بی حیایی می کنند، طرفدار ملت 

ایران هستند؟
ایشان در تبیین چگونگی برخورد با عناصر 
مرتبط با اغتشاشــات بر ضرورت تفکیک 
عاملان  فریب خــوردگان،  صحنه گردانان، 
جنایت و افــراد پول گرفته تأکید کردند و 

گفتند: این افراد یکجور نیســتند. کسی را 
که بی توجه به خواســت حقیقی دشمن، 
با او همراهــی کرده یعنی فریب خورده اما 
جنایتی نکرده است چه دانشجو باشد چه 
غیر دانشجو، باید متنبّه و موعظه و هدایت و 
بیدار کرد و با پرسش از او که آیا این حرکت 
موجب پیشرفت کشور است یا ضدّ آن، او را 
به فکر کردن وادار و هوشیار کرد تا با دشمن 
هم صدایی نکند و به تعبیر امام بزرگوار همه 

هر چه فریاد دارند بر سر آمریکا بزنند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای حکم عاملان 
جنایات اخیر را متفــاوت خواندند و تأکید 
کردند: عاملان جنایت، قتل، تخریب یا تهدید 
به آتش زدن دکان و ماشین کاسبان و مردم، 
و آن کسی که با تبلیغات آنها را وادار به این 
کارها کرده، هر یک باید به اندازه گناهشان 

مجازات شوند.
ایشان در این زمینه افزودند: البته مجازات 
باید به وســیله قوه قضائیه  ای که با قدرت 
و ســلامت و پر انگیزه اســت انجام شود و 
هیچ کس حق ندارد خودســرانه و به خیال 

خود دست به مجازات بزند.
ایشان با اشاره به تعبیر امیرالمؤمنین از پیامبر 
اکرم )ص( به طبیبی که هم داغ دارد و هم 
مرهم، اســتفاده بجا از مجازات و نصیحت 
را مورد تأکید قرار دادنــد و افزودند: تا این 
ساعت بحمدالله دشــمن شکست خورده 
اســت اما دشمن هر روز کید و مکری دارد 
و با شکست امروز، ممکن است سراغ اقشار 
مختلف همچون کارگران و زنان برود اگرچه 
شأن بانوان و کارگران با شرف ما بسیار بالاتر 
از آن است که تســلیم بدخواهان شوند و 

فریب آنان را بخورند.
رهبر انقلاب با اشــاره به بکارگیری ترفند 
»لشکرسازی کاذب« و »انبوه سازی دروغ« 
در رسانه های ضد ایران با هدف تأثیرگذاری 
بر افراد غافل و بی خبر، گفتند: آنچه واقعیت 
دارد، حضور انبوه مردم در میدانهای مختلف 
دفاع از انقلاب، و تودهنی آنها به بدخواهان 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری 
از سخنانشان، مشــکلات اقتصادی را یک 
واقعیت خواندند و افزودند: نامگذاری سالهای 
متعدد با شــعارهای اقتصادی و تأکید به 
مسئولان برای علاج این مشکلات، با توجه 
به اهمیت موضوع اقتصاد صورت گرفت اما 
دهه نود از لحاظ اقتصادی دهه خوبی نبود 
و اگر به آن توصیه هــا عمل می کردند و 
اقدامات لازم را انجام می دادند، وضع امروز 
کشور و مردم متفاوت می شد البته تحریم ها 

هم در مشکلات مؤثر بود.
رهبر انقلاب با اشــاره به تــلاش جدی و 
در برخی موارد مؤثر مســئولان برای حل 

مشــکلات اقتصادی گفتند: تلاش بیشتر 
دستگاه ها و همکاری و همدلی و هم افزایی 
مردم و مسئولان، زمینه ساز حل مشکلات 
موجود خواهد بود و ان شاءالله در این زمینه 
نیز مشــت محکمی بر دهان دشمن زده 

خواهد شد.
رهبر انقــلاب در آغاز سخنانشــان مردم 
اصفهان را حقیقتاً شایسته تمجید دانستند 
و افزودند: اصفهان شــهری با هویت کامل 
ایرانی و اسلامی و شهر زنده ی علم و ایمان 
و هنر و جهاد است. ایشان، استان اصفهان 
را عالم پــرور خواندند و با تجلیل از علمای 
پرشــمار این منطقه گفتند: اصفهان شهر 
ایمان و محبت به اهل بیت و شهر میراث های 
ارزشمند و کم نظیر هنرهای مطلوب ایرانی 
است. حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح 
جلوه هایــی از عمق هویــت انقلابی مردم 
اصفهان گفتند: اصفهان اولین شهری بود 
که در حکومت ستم شاهی در آن، حکومت 

نظامی برقرار شد.
ایشان با اشاره به حماسه آفرینی های لشکر 
امام حسین )ع( و لشکر نجف به عنوان دو 
لشکر رزم آور استان اصفهان افزودند: تقدیم 
حدود ۲۴ هزار شــهید، دهها هزار جانباز، 
هزاران آزاده و وجود خانواده های سرافرازی 
که از ۲ تا ۷ شــهید تقدیم اسلام و انقلاب 
و ایران کرده اند، اسناد افتخار و نشانه های 
هویت انقلابی و جهادی اســتان است که 
پاســداری از این آثار پرعظمت، وظیفه هر 

انسان با وجدان است.
رهبر انقلاب با اشاره به تشییع حدود ۳۶۰ 
شهید در ۲۵ آبان 1۳۶1 در اصفهان گفتند: 
این همه جوان خونین پیکر می توانست یک 
شــهر را از درد و غم فلج کند اما اصفهانی 
ها با روحیه و انگیزه مضاعفِ ایمانی، همان 
روز جوانان بیشتری را به جبهه ها فرستادند 
و کاروان عظیم کمک هــای خود را راهی 

مناطق جنگی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای مقابله با فتنه ها را 
از دیگر خصوصیات برجسته مردم اصفهان 
برشــمردند و گفتند: در این چهار دهه هر 
وقت لازم شــده مردم اصفهــان در دفاع از 
اسلام و انقلاب سینه سپر کرده و وارد میدان 

شده اند.
ایشان با اشاره به گله های مردم اصفهان در 
عین برخــورداری از ویژگی های انقلابی و 
ایمانی گفتند: مسئله آب اصفهان مهم است 
و مسئولان دولتی که برنامه های خوبی برای 
حل این مشکلات دارند باید در کار و تلاش 

بیشتر، شب و روز نشناسند.
رهبر انقــلاب، فداکاری و جهاد مردم دیگر 
شهرهای کشــور را در کنار مجاهدت های 
مردم اصفهان باعث پیروزی کامل و درخشان 
ایران در دفاع مقــدس خواندند و افزودند: 
جوانان، واقعیات آن آزمایش کم نظیر را نمی 
دانند که چگونه ملت ایران بدون هیچگونه 
حمایت در مقابل همه دنیا و کمک های همه 
جانبه ناتو، ورشو،  امریکا و شوروی سابق و 

اروپا به صدام، ایستاد و پیروز شد.
در ابتدای این دیــدار، نماینده ولی فقیه و 
امام جمعه اصفهان، مردم اصفهان را پیشتاز 
میدانهای فداکاری برای انقلاب و خدمات 
اجتماعی خواند و گفت: جمهوری اسلامی 
نیز متقابلاً خدمات وسیعی در بخش های 
زیرساختی همچون راه سازی و اتصال شهرها 
و روستاهای استان به شبکه های آب، برق و 
گاز انجام داده است البته مشکل آب اصفهان 
بخصوص در بخش کشاورزی هنوز برطرف 
نشده اســت که امیدواریم با اهتمام دولت 

جدید این مشکل نیز حل شود.


